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Milí čtenáři,
když jsem psala poslední předvánoční
úvodník, zabývala jsem se datem, jež obsahuje
tři dvojky. Nakouknutí do numerologie čísla
šest naznačovalo, že by tento rok mohl být na-
plněn soucitem, ochotou pomáhat, obětavos-
tí, statečností a dobročinnými sklony…
Nikdo z nás tenkrát netušil, jakým historickým
událostem budeme vystaveni. Nikdo se ani
neodvážil přemýšlet o tom, že by v Evropě
mohl vypuknout válečný konflikt.
Konflikt, který všechny výše uvedené lidské
vlastnosti uvede v každodenní život v naprosto
jiném kontextu, než jsme byli doposud zvyklí.
24. února 2022 byla Ukrajina napadena rus-
kým sousedem. Tato událost spustila silnou

vlnu soucitu, ochoty pomáhat a dobročinnosti
v celé zemi. Naše obec nebyla výjimkou.
Některé konkrétní aktivity pomoci, o nichž
jsme se doslechli, jsme zachytili v rozhovorech
v minulých číslech. Jsem si jistá, že proběhlo
mnoho projevů solidarity, o kterých se na ve-
řejnosti nic neví.
Alespoň touto cestou zasílám poděkování všem,
kteří jakýmkoliv způsobem pomohli lidem, jež
to potřebují. Potřebných je na světě stále hodně
- ať už jsme svá srdce otevřeli těm, kdo přišli
o své domovy v souvislosti s válkou, nebo lidem,
kteří se ocitli na okraji společnosti či jsou ja-
kýmkoliv způsobem hendikepováni.
A jaké číslo přináší rok 2023? Jeho numerolo-
gický součet je sedmička. Toto číslo mnozí z nás
pokládají za šťastné. Dočetla jsem se, že „sed-
mička je atributem důležitosti pokory a učí nás
projít životem s klidem. Veškeré změny,

které způsobuje,
se nakonec uka-
zují jako správné
řešení a přináše-
jí spokojenost.“
Současná eko-
nomická situace
naznačuje, že
rok 2023 bude
vyžadovat vel-
kou dávku klidu
a pokory. Neměli bychom však zapomínat ani
na atributy uplynulého roku - vše se dá překo-
nat, když budeme i nadále naplněni soucitem
a ochotou pomáhat.
Za celou redakční radu Vám přeji, ať je Váš rok
2023 naplněn pocitem, že na starosti i radosti
života nejste nikdy sami.

Jarmila Polomská, šéfredaktorka

slovo úvodem

ZPRAVODAJ

V SÁLE KULTURNÍHO CENTRA OBCE PÍŠŤ
SE VE STŘEDU 19. ŘÍJNA KONALO USTAVUJÍCÍ
ZASEDÁNÍ ZASTUPITELSTVA OBCE PÍŠŤ PRO
VOLEBNÍ OBDOBÍ 2022 - 2026, NA KTERÉM
ZASTUPITELÉ SKLÁDALI SLIB A VOLILI SVÉ
ČLENY DO JEDNOTLIVÝCH FUNKCÍ.

Do nového volebního období bylo opětovně zvo-
leno osm zastupitelů, kteří svůj mandát obhájili
z minula (Daniel Fichna, Jarmila Polomská,
Stanislav Bartusek, Karel Moric, Daniel Šebestík,
Martin Kotyrba, Martin Neminář a Jana Plač-
ková). Dva zastupitelé jsou zvoleni staronově (Pře-
mysl Krupa a Jiří Neminář) a pět zastupitelů po-
prvé (Ondřej Zug, Vladislava Piskalová, Miroslav
Zug, Petr Homola a Martin Návrat).
Gratuluji všem zvoleným zastupitelům a přeji
hodně úspěchů a elánu v práci pro naši obec.
Na prvním ustavujícím zasedání Zastupitelstva

NOVÉ VOLEBNÍ OBDOBÍ 2022 - 2026
obce Píšť byli z řad členů zastupitelstva obce zvo-
leni: starostou Daniel Fichna, místostarostou
Stanislav Bartusek a dalšími členy rady obce
Jarmila Polomská, Karel Moric a Daniel Šebestík.
Zastupitelstvo obce určilo, že pro funkce starosty
a místostarosty budou zvolení členové zastupi-
telstva obce uvolněni. Dále zastupitelé zřídili
finanční výbor, jehož předsedkyní zvolili Janu
Plačkovou a dalšími členy Vladislavu Piskalovou
a Martina Návrata, a kontrolní výbor, jehož před-
sedou zvolili Ondřeje Zuga a dalšími členy Jiřího
Nemináře a Přemysla Krupu.
Rada obce Píšť na svém prvním jednání zřídila
kulturní komisi, do funkce předsedy jmenovala
Petra Homolu. A také sociální komisi, jejíž před-
sedkyní jmenovala Janu Plačkovou.
Co nás v novém volebním období čeká
a co plánujeme pro nejbližší dobu?
V příštím roce zahájíme akci: „Rekonstrukce

objektu Pekařská 190/1“ pro zřízení ordinace prak-
tického a zubního lékaře a vytvoření nového zá-
zemí pro obecní četu včetně garáží. Tato akce je
podpořena dotací na regenerace brownfieldů
z Ministerstva průmyslu a obchodu ČR.
Dále budeme z financí kotlíkových půjček
instalovat na objektu ČOV fotovoltaickou
výrobnu s bateriovým úložištěm a z dotace Ope-
račního programu Životní prostředí (dále jen
OPŽP) rekonstruovat kotelny v DPS a v mateřské
škole. Z dotace Národního plánu obnovy, alterna-
tivní doprava budeme pořizovat nový nákladní
elektromobil pro technické činnosti Obce Píšť.
Dále máme aktuálně podány žádosti o dotace
u Generálního ředitelství Hasičského záchranné-
ho sboru ČR na pořízení nové velkoobjemové cis-
ternové automobilové stříkačky. U OPŽP (udrži-
telné nakládání s odpady) na pořízení dalších
sběrných nádob a kontejnerů. (pokr. na straně 4)

Snímky Magda Smolková
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(pokračování ze strany 3)
U IROP (základní školy) na rekonstrukci pří-
rodovědné učebny a obnovy IT techniky.
Pro další dotační výzvy a realizace máme zpra-
covány projektové dokumentace na II. etapu
odkanalizování obce Píšť včetně vydaného
stavebního povolení, na energetické úspory v by-
tovém domě Lomená 446, na celkové energe-
tické úspory v základní škole (fotovoltaika,
tepelné čerpadlo, vnitřní LED osvětlení, rekupera-
ce vnitřního vzduchu…), na rekonstrukci Suché
nádrže č. I - Jarošův dolek, na II. etapu chodníku
Ratibořská na Polsko včetně vydaného stavební-
ho povolení, na prodloužení komunikace v ulici
Strmá včetně vydaného stavebního povolení
a na cyklostezku Píšť - Bělá včetně vydaného
stavebního povolení.
Pevně věřím, že Vás budeme jako zastupitelé
obce zodpovědně zastupovat bez rozdílů, za ja-
kou stranu jsme byli zvoleni, a budeme rozhodně
hájit zájmy naší obce ku prospěchu všech našich
občanů. Daniel Fichna, starosta

Rada obce Píšť pro nové volební období 2022 - 2026: zleva Ing. Daniel Šebestík, Bc. Daniel Fichna,
Mgr. Jarmila Polomská, Stanislav Bartusek, Mgr. Karel Moric, MBA.

VOLBA PREZIDENTA ČESKÉ REPUBLIKY
SE NA ÚZEMÍ ČESKÉ REPUBLIKY KONÁ
V ROCE 2023 VE DVOU DNECH - V PÁTEK
13. LEDNA OD 14:00 DO 22:00 HODIN A V SO-
BOTU 14. LEDNA OD 8:00 DO 14:00 HODIN.
PŘÍPADNÉ DRUHÉ KOLO PROBĚHNE ROVNĚŽ
VE DVOU DNECH V PÁTEK 27. LEDNA OD 14:00
DO 22:00 HODIN A V SOBOTU 28. LEDNA
OD 8:00 DO 14:00 HODIN.

Voličem je státní občan České republiky, který
nejpozději 14. ledna 2023 dovrší 18 let věku.
Ve druhém kole volby může volit i státní občan
České republiky, který nejpozději 28. ledna 2023
dovrší 18 let věku.
Volič po příchodu do volební místnosti prokáže
okrskové volební komisi svou totožnost a státní
občanství České republiky platným občanským
průkazem, nebo platným cestovním, diploma-
tickým nebo služebním pasem České republiky
anebo cestovním průkazem. Voliči, který tak
neučiní, nebude hlasování umožněno.
Je tedy nezbytné, aby volič měl u sebe platný
průkaz totožnosti.
Volební místnosti budou pro oba volební okrsky
v budově kulturního centra obce.
Hlasovací lístky pro volbu prezidenta republiky
jsou vytištěny pro každého kandidáta samo-
statně. Hlasovací lístky pro první kolo volby jsou
starostou obce distribuovány voličům nejpozději
3 dny před dnem volby, tj. do 10. ledna 2023.
Volič obdrží od okrskové volební komise
prázdnou úřední obálku opatřenou úředním
razítkem. Na požádání mu komise vydá i sadu
hlasovacích lístků. Každý volič hlasuje osob-
ně, zastoupení není přípustné.
S úřední obálkou a hlasovacími lístky se musí

Volba prezidenta České republiky
volič odebrat do prostoru určeného k vložení
hlasovacího lístku do úřední obálky. Jinak mu
nebude hlasování umožněno. Volič vloží
do úřední obálky jeden hlasovací lístek pro kan-
didáta, pro kterého se rozhodl hlasovat. Hla-
sovací lístek se nijak neupravuje.
Volič hlasuje tak, že úřední obálku s vybraným
hlasovacím lístkem vloží před okrskovou volební
komisí do volební schránky.

VOLIČSKÉ PRŮKAZY
Na voličský průkaz může volič hlasovat v ja-
kémkoliv volebním okrsku na území České
republiky nebo ve zvláštním volebním okrsku
v zahraničí.
O voličský průkaz, a to i pro případné druhé kolo
voleb, lze požádat u obecního úřadu v místě
trvalého pobytu voliče. Žádost lze podat v pí-
semné nebo elektronické podobě do 6. ledna
2023 do 16:00 hodin (pro případné druhé kolo
volby do 20. ledna 2023 do 16:00 hodin). Osobně
lze o voličský průkaz požádat nejpozději 11. led-
na 2023 do 16:00 hodin (pro případné druhé
kolo volby do 25. ledna 2023 do 16:00 hodin).
O voličský průkaz je možno požádat také
prostřednictvím Portálu občana. Úřady budou
vydávat voličské průkazy nejdříve 29. prosince
2022. Bližší informace o podmínkách vystavení
voličského průkazu lze získat osobně
na správním oddělení Obecního úřadu Píšť,

nebo telefonicky na čísle 595 055 943, nebo
elektronicky na adrese matrika@pist.cz. Po-
drobné informace jsou uveřejněny na webových
stránkách www.mvcr.cz.

HLASOVÁNÍ DO PŘENOSNÉ
VOLEBNÍ SCHRÁNKY

Volič může požádat ze závažných, zejména
zdravotních nebo rodinných důvodů obecní
úřad a ve dnech voleb svoji okrskovou volební
komisi o to, aby mohl hlasovat mimo volební
místnost do přenosné volební schránky. Okrs-
ková volební komise však může vysílat své členy
s přenosnou volební schránkou pouze v rámci
svého volebního okrsku.
Domluvit hlasování do přenosné urny lze
na tel. č. 595 055 943 do 13. ledna 2023
do 12:00 hodin a poté u zapisovatelů jed-
notlivých okrskových volebních komisí
do 14. ledna 2023 do 10:00 hodin.

DRUHÉ KOLO VOLBY PREZIDENTA
ČESKÉ REPUBLIKY

V případě, že žádný z kandidátů nezíská počet
hlasů potřebný ke zvolení, tj. nadpoloviční větši-
nu z celkového počtu platných hlasů oprávně-
ných voličů, kteří se voleb zúčastnili a odevzdali
platný hlas, koná se druhé kolo volby prezidenta
za 14 dnů po začátku prvního kola.
Případné druhé kolo volby prezidenta České
republiky se koná ve dvou dnech, na území Čes-
ké republiky v pátek 27. ledna 2023 od 14:00
do 22:00 hodin a v sobotu 28. ledna 2023 od 8:00
do 14:00 hodin. Volič obdrží hlasovací lístky
kandidátů postupujících do druhého kola
ve dnech volby prezidenta České republiky
ve volebnímístnosti. Kristina Bialasová
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OBECNÍ ÚŘAD
Obecní úřad Píšť bude v době
od 23. 12. 2022 do 30. 12. 2022

UZAVŘEN

Provozní doba o svátcích

OZNÁMENÍ O ZMĚNĚ ORDINAČNÍCH HODIN
BĚHEM VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ V ORDINACI 

PRAKTICKÉHO LÉKAŘE 
  

 

ORDINACE PÍŠŤ 

Úterý  27.12.2022  ZAVŘENO 

Středa 28.12.2022  8-12 hod. 

Čtvrtek 29.12.2022  8-12 hod. 

Pátek  30.12.2022  ZAVŘENO 

 

ORDINACE HAŤ 

Pátek  23.12.2022  ZAVŘENO 

Úterý  27.12.2022  8-12 hod. 

Středa 28.12.2022  ZAVŘENO 

Čtvrtek 29.12.2022  ZAVŘENO 

Pátek  30.12.2022  8-12 hod. 

 

V případě uzavření ordinace v Ha�, budou akutní pacien� ošetření v Píš�  
a naopak. 

Děkujeme za pochopení a přejeme klidné a pohodové proži� vánočních svátků 
v kruhu nejbližších a do nového roku přejeme především zdraví, op�mismus  
a mnoho lásky. 

Kolek�v ordinace prak�ckého lékaře HAPPY DOCTOR s.r.o. 

Tel. Ordinace Píšť 597 589 943 

Tel. Ordinace Hať 597 589 933 

JE CELKEM BĚŽNÉ, ŽE LIDÉ CHTĚJÍ PO SOBĚ NĚCO ZANECHAT,
NĚJAKOU DROBNOST NEBO VZKAZ PRO DALŠÍ GENERACE. CELKEM
OBLÍBENÁ MÍSTA JSOU KOPULE NA VĚŽÍCH KOSTELŮ, NA ZÁMCÍCH
NEBO TAJNÉ SKRÝŠE VE SKLEPENÍCH.

Další kategorie pro uchování záznamů jsou lahve. Už staří námořníci, když
ztroskotali, házeli lahev se vzkazem o své poloze do moře v naději, že je
někdo najde.
Lahví je celkem široká škála: pivní, mléčné, okurkové, konzumní, speciální,
zamilované, tajemné (džin, který splní každé přání), či s poselstvím nebo
vzkazem.
V měsíci září byly naší pracovní četou zahájeny práce na prodloužení deš-
ťové kanalizace v ulici Ratibořská. Při hloubení rýhy pro pokládku tohoto
potrubí vyskočila jedna taková lahev na denní světlo.
K velkému překvapení našich pracovníků z ní vypadl ručně psaný papír,
který tam čekal celých 32 let. Zanechala ho po sobě pracovní skupina, prav-
děpodobně při pokládce chodníkové dlažby.
Je velká škoda, že přečíst si ho může už jen jeden z nich. Stanislav Bartusek

VZKAZ V LAHVI

DRUHÁ ETAPA ODKANALIZOVÁNÍ PÍŠTĚ ZATÍM
NENÍ REALIZOVÁNA. V PŮLCE LOŇSKÉHO
ROKU JSME ČEKALI S PŘIPRAVENOU
PROJEKTOVOU DOKUMENTACÍ NA PŘISLÍ-
BENÉ VYHLÁŠENÍ TOHOTO DOTAČNÍHO
TITULU, ABYCHOM MOHLI VYSOUTĚŽIT
DODAVATELE A VYJÍT VSTŘÍC VŠEM
OBČANŮM, KTEŘÍ SPADLI DO DRUHÉ ETAPY
ODKANALIZOVÁNÍ NAŠÍ OBCE.

Tato situace nastala až v polovině letošního
roku, a to z OPERAČNÍHO PROGRAMU ŽIVOT-
NÍHO PROSTŘEDÍ. Bohužel, vzhledem k nasta-
veným kritériím byl tento titul pro naši obec ne-
akceptovatelný. Proto jsme nuceni čekat
na další výzvu, zřejmě od STÁTNÍHO FONDU
ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ, v níž by měly být pod-
mínky pro naši obec shovívavější.

Vývoj druhé etapy odkanalizování
PROVOZ KANALIZACE

Po více než roce a půl provozu naší kanalizace
se začaly objevovat neduhy v podobě zanášení
jímek pokrmovými tuky a předměty, které
do kanalizace určitě nepatří. Hygienické potře-
by patří do směsného odpadu, pokrmové tuky
lze každou sobotu odevzdat na našem sběrném
místě, takže není nutné navyšovat náklady
na zpracování těchto do kanalizace nepatřících
látek a předmětů v čistírně odpadních vod.

Časem stejně vygeneruje viditelný problém
přímo v místě u konkrétní nemovitosti, z níž tyto
nepatřičné látky pocházejí.

NOVÉ SMLOUVY
Zároveň žádáme všechny majitele nemovitostí,
kteří ještě neuzavřeli novou smlouvu o odběru
pitné vody a odvádění odpadních vod, aby tak
neprodleně učinili v úřední dny na obecním
úřadě. Stanislav Bartusek, místostarosta
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V MĚSÍCI SRPNU BYLA ZHOTOVITELEM PO CELKOVÉ REVITALIZACI ŘÁDNĚ A V TERMÍNU
PŘEDÁNA OBCI PÍŠŤ DOKONČENÁ STAVBA RETENČNÍ NÁDRŽE.

V sobotu 10. září obec Píšť za pomoci naší technické čety a místních spolků připravila posezení, ob-
čerstvení a za příjemného doprovodu přizvané country kapely slavnostně představila dokončené dílo
našim občanům.
Při konzumaci douzovaných cigár, které přichystali hasiči v dovezené udírně, pečených makrel, které
si vzal pod patronát spolek Rybaspol, a u dobrého piva čepovaného obecními pracovníky (vše za li-
dové ceny) prezentoval pan starosta průběh celé stavby: veškerá stavební a technická řešení, jak
po celou dobu probíhaly, vliv tohoto díla na obnovení a existenci původních druhů živočichů i rostlin.
V neposlední řadě vyzdvihl všechny, kteří se na tomto díle jakýmkoliv způsobem podíleli.
Členové kulturní komise, myslivci a chovatelé se zasloužili o bohatý program, který zaujal nejen děti.
Za doprovodu vodníků si návštěvníci mohli na boční hrázi prohlédnout živé dovezené husy, kachny
a v nachystaném akváriu několik druhů ryb našich vod. Děti si v připraveném bazénku za sladkou
odměnu zachytaly plastové rybičky.
U provizorních mol byla ukotvena pramice s lodivodem, který nabízel zážitkovou plavbu po nádrži pro
děti i dospělé. Se zastávkou na nově vybudovaném ostrově, osazeném smuteční vrbou. Tam už čekal
nový symbol a strážce této nádrže - vodník.
Všichni, kteří se přepravili na ostrov, byli vybaveni anketními lístky pro hlasování o vodníkově jménu.
Dnes už ho známe - zvítězilo jméno Waltr. Stanislav Bartusek, místostarosta

SLAVNOSTNÍ OTEVŘENÍ
RETENČNÍ NÁDRŽE

Snímky Magda Smolková
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PŘEHLED KULTURNÍCH, SPOLEČENSKÝCH A SPORTOVNÍCH AKCÍ 2023

Název akce Místo konání Termín Organizátor
LEDEN

Maškarní ples pro děti Kulturní centrum 7. 1. SRPŠ MŠ
Zmrzlá ruka Střelnice Bruno Junga 14. 1. AVZO TSČ Píšť
3. reprezentační ples obce Píšť Kulturní centrum 20. 1. Obec Píšť
Myslivecký ples Kulturní centrum 27. 1. Myslivecké sdružení Píšť-Hůrky

ÚNOR
Chovatelský ples Kulturní centrum 11. 2. Český svaz chovatelů
Sportovní ples Kulturní centrum 18. 2. TJ Slavia Píšť

BŘEZEN
Bazar dětského oblečení Kulturní centrum 11. 3. Klub maminek s dětmi
Píšťský pistolový parkur PPP1 Střelnice Bruno Junga 19. 3. AVZO TSČ Píšť
Velikonoční výstava Zahrádkářská chata 26. 3. ZO ČZS Píšť

DUBEN
Vepřové hody Chovatelská chata duben Český svaz chovatelů
Ukliďme Česko 1. 4. Obec Píšť a spolky
Pálení čarodějnic Zahrada MŠ duben SRPŠ MŠ
Posezení se zeleným pivem Zahrádkářská chata 6. 4. ZO ČZS Píšť
Píšťský pistolový parkur PPP2 Střelnice Bruno Junga 16. 4. AVZO TSČ Píšť

KVĚTEN
Memoriál Bruno Junga Střelnice Bruno Junga 1. 5. AVZO TSČ Píšť
Jarní slavnost Střelnice Bruno Junga květen SRPŠ MŠ a Klub maminek s dětmi
Velká noční soutěž NHHL hasičská zbrojnice Píšť květen SDH Píšť
Denní soutěž v požárním sportu O pohár starosty obce Píšť hasičská zbrojnice Píšť květen SDH Píšť
Svatofloriánská mše Kostel sv. Vavřince 7. 5. SDH Píšť
Vítání občánků Kulturní centrum 14. 5. Obec Píšť
Píšťský pistolový parkur PPP3 Střelnice Bruno Junga 21. 5. AVZO TSČ Píšť
Očkování psů a králíků Chovatelská chata květen Český svaz chovatelů

ČERVEN
Dětský den Zahrada MŠ červen SRPŠ MŠ
Den otevřených dveří Střelnice Bruno Junga 3. 6. AVZO TSČ Píšť
Zvěřinové hody Kulturní centrum 17. 6. Myslivecké sdružení Píšť-Hůrky
Pivní slavnosti Areál TJ Slavia Píšť květen/červen TJ Slavia Píšť
Letní kino koupaliště červen Obec Píšť
Divadlo Sen noci svatojánské Kulturní centrum 21. 6. Obec Píšť

ČERVENEC
Letní kino koupaliště červenec Obec Píšť
Odpustové slavnosti 4. - 7. 8. Obec Píšť
Odpustové karnevaly Areál TJ Slavia Píšť 4. - 6. 8. TJ Slavia Píšť

SRPEN
Letní kino koupaliště srpen Obec Píšť
Filmové melodie - FUN soutěž Střelnice Bruno Junga 28. 8. AVZO TSČ Píšť

ZÁŘÍ
Dožínková mše Kostel sv. Vavřince 10. 9.
Chovatelská výstava Chovatelská chata 2. - 3. 9. Český svaz chovatelů
Píšťský pistolový parkur PPP4 Střelnice Bruno Junga 10. 9. AVZO TSČ Píšť
Bazar dětského oblečení Kulturní centrum 16. 9. Klub maminek s dětmi
Vinobraní Areál TJ Slavia Píšť září TJ Slavia Píšť
23. ročník střelecké soutěže ČISTÝ STŘED Střelnice Bruno Junga 28. 9. AVZO TSČ Píšť
Podzimní výstava Zahrádkářská chata září ZO ČZS Píšť
Setkání hasičů přes hranice hasičský areál Nowa Wioska září OSP Nowa Wioska
Drakiáda kopec na ul. K Obecníku září / říjen SRPŠ MŠ

ŘÍJEN
Píšťský pistolový parkur PPP5 Střelnice Bruno Junga 14. 10. AVZO TSČ Píšť
Halloween Zahrádkářská chata 28. 10. ZO ČZS Píšť

LISTOPAD
Píšťský pistolový parkur PPP6 - finále Střelnice Bruno Junga 5. 11. AVZO TSČ Píšť
Svatohubertská mše Kostel sv. Vavřince 5. 11. Myslivecké sdružení Píšť-Hůrky
Uspávání broučků Zahrada MŠ listopad SRPŠ MŠ
Adventní výstava Kulturní centrum 26. 11. ZO ČZS Píšť

PROSINEC
Zabijačkové hody hasičská zbrojnice Píšť prosinec SDH Píšť
Mikulášská nadílka Prostranství před OÚ 9. 12. Obec Píšť a spolky
Živý betlém Prostranství před OÚ 29. 12. Obec Píšť
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OBEC PÍŠŤ ZÍSKALA U POSKYTOVATELE -
MINISTERSTVA ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ ČR
DVĚ DOTACE NA REKONSTRUKCE KOTELEN
V DOMĚ S PEČOVATELSKOU SLUŽBOU
A V MATEŘSKÉ ŠKOLE.

V rámci 146. výzvy Operačního programu Životní
prostředí, prioritní osy - Energetické úspory, spe-

Rekonstrukce kotelen v DPS a MŠ
cifického cíle - Snížit energetickou náročnost
veřejných budov a zvýšit využití obnovitelných
zdrojů energie, byly podány samostatné žádosti
o podporu na rekonstrukce kotelen v Domě
s pečovatelskou službou Píšť a v Mateřské škole
Píšť.
Nejprve byly tyto projekty zařazeny do zá-
sobníku, ale následně jsme obdrželi Registraci

akce a rozhodnutí o poskytnutí dotace z Minis-
terstva životního prostředí ČR k projektu: „Re-
konstrukce kotelny v domě s pečovatelskou služ-
bou v obci Píšť“ s celkovou maximální výší dotace
457.358 Kč, a k projektu: „Rekonstrukce kotelny
v Mateřské škole Píšť“ s celkovou maximální výší
dotace 344.495 Kč. To činí 40 % dotací z cel-
kových uznatelných nákladů na realizace u obou
akcí. Další uznatelné náklady budou hrazeny
z financí určených pro cíl 2. kotlíkových půjček.
V rámci prováděných rekonstrukcí kotelen
dojde k výměně stávajících plynových kotlů
za nové závěsné kondenzační kotle.
V DPS budou nově naistalovány kondenzační
kotle o výkonu 2 x 45 kW, čímž dojde ke snížení
instalovaného výkonu kotelny o 25,5 kW, včetně
výkonu plynových ohříváků vody.
V mateřské škole budou nově naistalovány dva
kondenzační kotle o výkonu 2 x 33,8 kW a tím
dojde ke snížení instalovaného výkonu kotelny
o 30,4 kW.
V současné době probíhá výběr dodavatele
prostřednictvím zjednodušené podlimitní
veřejné zakázky. Samotné rekonstrukce obou
kotelen budou realizovány v létě 2023.

Daniel Fichna, starosta

STÁTNÍ FOND ŽIVOTNÍHO PROSTŘEDÍ ČESKÉ
REPUBLIKY POSKYTNE OBCI PÍŠŤ FINANČNÍ
PODPORU NA POŘÍZENÍ ELEKTROMOBILU.

Obec Píšť podala v rámci Národního programu
životního prostředí k výzvě č. 3/2022, prioritní
oblast - Životní prostředí ve městech a obcích -
udržitelná městská doprava a mobilita - podpo-
ra nákupu vozidel s alternativním pohonem, žá-
dost o poskytnutí podpory na pořízení elektro-
mobilu pro Obec Píšť.
Státní fond životního prostředí České republiky
nám doručil Rozhodnutí o poskytnutí fi-
nančních prostředků na akci: „Pořízení elektro-
mobilu - obec Píšť“ s dotací ve výši 769.000 Kč,
což je 50 % z aktuální výše způsobilých výdajů.
Pro údržbu obce bude v příštím roce z dotace
pořízeno elektrické multifunkční nákladní vozi-
dlo do 3,5 tuny. To nahradí stávající obecní vozi-
dlo na fosilní palivo, které bude vyřazeno
z provozu a registru vozidel a následně ekolo-
gicky zlikvidováno.
Nový bezemisní elektromobil bude evidován
jako SS - pracovní stroj samojízdný a bude mít
třístrannou sklopnou korbu se síťovou nástav-
bou, s tažným zařízením a prodlouženým roz-
vorem. Daniel Fichna, starosta

NÁKLADNÍ ELEKTROMOBIL
PRO TECHNICKÉ ČINNOSTI
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V SÁLE KULTURNÍHO CENTRA OBCE PÍŠŤ
SE VE ČTVRTEK 22. ZÁŘÍ 2022 KONAL 21. SNĚM
SDRUŽENÍ OBCÍ HLUČÍNSKA, KTERÝ BYL
POSLEDNÍM VE VOLEBNÍM OBDOBÍ 2018 - 2022.

Sdružení obcí Hlučínska je dobrovolným svaz-
kem obcí a měst regionu Hlučínska, které sdru-
žuje 27 samosprávných územních celků a úzce
spolupracuje se čtyřmi bývalými obcemi Hlučín-
ska, dnes městskými částmi Ostravy (Hošťálkovi-
ce, Petřkovice, Lhotka) a Opavy (Malé Hoštice),
a s obcemi Dobroslavice a Děhylov.
Sdružení obcí Hlučínska bylo vytvořeno v roce
1991 za účelem vzájemné spolupráce, udržení
a podpory tradic Hlučínska, rozvoje cestovního

SNĚM SDRUŽENÍ OBCÍ HLUČÍNSKA V PÍŠTI
ruchu a celkového rozvoje regionu. Sdružení hájí
společné zájmy obcí a měst, které mají dohro-
mady téměř 80 tisíc obyvatel.
Nejvyšším orgánem je Sněm Sdružení obcí Hlu-
čínska tvořený zástupci všech členských obcí.
Na sněmu v Píšti bylo na programu mimo jiné vy-
stoupení hosta P. Jana Larische, prezidenta
Diecézní charity ostravsko-opavské, v souvislosti
se třetím výročím blahořečení P. Richarda Henkese.
Dále sněm projednával informace o rea-
lizovaných dotačních projektech („Na kole za za-
jímavostmi regionu“, „Vybavením cyklostezek
k rozvoji cykloturistiky na Hlučínsku II“, ve kterém
byla přímo zapojena také obec Píšť, „Festival kul-
tury a hlučínských řemesel 2022“, „Manažer regi-

onu Hlučínska VII“ a možnost projektu „Výzva
č. 03_22_017 z operačního programu Zaměst-
nanost - Podpora služeb pro ohrožené děti, rodi-
ny a mladé dospělé“), informace o nových
webových stránkách Sdružení obcí Hlučínska,
možnosti založení spořicího účtu, popřípadě ter-
mínovaného vkladu pro zhodnocení finanční re-
zervy SOH, zajištění elektrické energie pro obce
a města Hlučínska, schválení rozpočtové úpravy
č. 4 rozpočtu, stížnost na činnost Dopravního in-
spektorátu Policie ČR - územního odboru Opava
a organizaci akcí: „Darujte krev se starosty Hlučín-
ska“ a „Setkání schol regionu Hlučínska 2022“,
které se letos konalo v Bohuslavicích.

Daniel Fichna, starosta
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V NAŠÍ OBCI SE UŽ STALO TRADICÍ ŘÍJNOVÉ
SETKÁNÍ VEDENÍ OBCE SE SENIORY. LETOS
TATO KULTURNĚ-SPOLEČENSKÁ AKCE
PROBĚHLA 11. ŘÍJNA 2022 V SÁLE
KULTURNÍHO CENTRA OBCE.

V Píšti žije trvale bytem asi 420 seniorů starších
66 let. Všichni obdrželi na setkání pozvánku.
S ohledem na kapacitu kulturního centra je
nutné, abychom tuto společenskou akci uspořá-
dali ve dvou etapách. Na 11 hodin byli pozváni
starší senioři a na 16 hodin ti mladší. Celkem
se říjnového setkání zúčastnilo okolo dvou set
seniorů.
V obci žije 120 občanů starších osmdesáti let.
Někteří mají zdravotní omezení a setkání
se nemohou zúčastnit. Pokud nám tuto sku-
tečnost sdělí, obdrží balíček s občerstvením
domů. Této možnosti využilo více než čtyřicet
seniorů.
Hosty této společenské události byli duchovní
Farního úřadu církve římskokatolické v Píšti
Otec Mgr. Petr Černota a ředitel zdejší základní
školy Mgr. Lukáš Hrubý.
Program obou setkání byl zhruba totožný.
V úvodu všechny přivítal starosta obce
Bc. Daniel Fichna a informoval je o dění v Píšti,
o plánovaných i probíhajících projektech
a investicích.
Místostarosta obce Stanislav Bartusek seznámil
seniory se statistickými údaji letošního roku -
počty obyvatel, narozených dětí a uzavřených
manželství. Informoval také o jubilantech, úmr-
tích občanů a dalších demografických údajích.
Vzhledem ke vstupu do dalšího volebního ob-
dobí zdůraznil starosta ve svém projevu nutnost
informovat občany o dění v Píšti. Někteří nemají

TRADIČNÍ SETKÁNÍ SE SENIORY

povědomí o úkolech, které Obec Píšť sama vy-
konává, a jaké úkoly jsou jí v rámci přenesené
působnosti svěřeny státem. Ve svém projevu
seznámil přítomné i s úkoly kladenými na za-
městnance provozně-technických činností.
Kulturní program byl v letošním roce bohatý.
Příjemnou atmosféru navodily děti z mateřské
a základní školy, které pod vedením učitelek
Bc. Petry Levákové, Markéty Pacurové, Mgr. Jany
Markovičové a Nikol Šecové předvedly své
taneční a divadelní umění.
Velký potlesk sklidily seniorky z taneční skupiny
Vřes z obce Vřesina. Vtipným vystoupením
ze života našich babiček a dědečků v nářečí
pobavily seniorky z Klubu seniorů Píšť.
Pro pozvané bylo v rámci pohoštění připraveno

teplé jídlo. Naši senioři si velmi oblíbili kuřecí
řízek s bramborovou kaší, takže jsme na výběru
nic neměnili. Pro všechny byl ke kávě připraven
také zákusek a koláč.
Reprodukovanou hudbu jsme zajistili
prostřednictvím našeho „zvukaře“ pana
Ing. Karla Slaniny.
Obec Píšť chce být součástí budování tradice
oslav svátku Mezinárodního dne seniorů, který
připadá na první říjen. Chtěli bychom, aby se-
tkání starší generace probíhalo vždy v prvních
říjnových dnech roku.
Jsme přesvědčeni, že všichni strávili příjemné
odpoledne. Je přáním všech, kteří tuto akci při-
pravovali, abychom se ve zdraví setkali i v příštím
roce. Kristina Bialasová

Snímky Magda Smolková
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JAK SE NESTÁT OBĚTÍ TRESTNÉ ČINNOSTI
A JAKÉ LSTI POUŽÍVAJÍ PODVODNÍCI
NA INTERNETU? TO BYLO HLAVNÍM TÉMATEM
BESED PRO SENIORY, KTERÉ PROBĚHLY
NA OPAVSKU V MĚSÍCI ŘÍJNU A LISTOPADU.

V říjnu se policejní preventisté setkali s členy
klubu seniorů „StOpa“ v Opavě, v listopadu
se seniory „OROS“ Opava a naposledy 24. lis-
topadu se seniory klubu obce Píšť na Hlučínsku.
Kyberkriminalita se nevyhýbá ani seniorům,
proto je nutností starší věkovou skupinu prů-
běžně seznamovat s triky podvodníků, kteří
páchají trestnou činnost v kyberprostoru. Se-
nioři byli v rámci besed seznámeni s podvody
přes inzerát, phishingovými útoky, které při-
cházejí na email či prostřednictvím zpráv
na mobilní telefon, a podvody na sociálních
sítích. Dále také s legendou amerického
vojáka nebo legendou bankéře a policisty.
Policisté zmínili i praktiky podvodníků a zlo-
dějů, které se odehrávají na ulici, před do-
mem, ve vlastním příbytku nebo například při
nakupování. V souvislosti s obdobím podzimu
a zimy rovněž zazněla problematika bez-
pečnosti v dopravě.
Závěrem byli posluchači obeznámeni se zdro-
ji, kde pravidelně mohou sami, z pohodlí
vlastního domova, získávat aktuální informace
k problematice trestné činnosti páchané na
seniorech. Jednou z možností je například
pořad Českého rozhlasu Ostrava „Bezpečný

Senioři a kyberkriminalita

průvodce džunglí zločinu“, na kterém spolu-
pracují policisté Krajského ředitelství policie Mo-
ravskoslezského kraje a každý týden připravují
novou nahrávku, jejímž cílem je se z dané situa-
ce poučit a hledat způsob, jak se nebezpečí vy-
hnout.
Policisté seniorům připravili i drobné dárky
v podobě společenské hry „Kterak obětí se ne-

státi“, knih, brožur, tiskovin, reflexních pásků
a osobních alarmů.
Preventivní programy pro seniory probíhají
po celý rok napříč celým moravskoslezským
krajem. Kluby, spolky či jiné organizace sdru-
žující seniory o ně mohou žádat Oddělení
prevence Krajského ředitelství policie Morav-
skoslezského kraje. Pavla Welnová, komisař

BĚHEM POSLEDNÍCH TŘÍ LET BYLY V NAŠÍ
OBCI V RÁMCI OBNOVY KRAJINY VYSÁZENY
RŮZNÉ DRUHY OVOCNÝCH STROMŮ.
JEDNALO SE O JABLONĚ, HRUŠNĚ, TŘEŠNĚ
A ŠVESTKY V POČTU OKOLO 130 STROMKŮ.

Ne vždy se každý strom ujme. Někdy ho může
skolit mráz nebo také sucho, jindy si na mladém
dřevě pochutná třeba lesní zvěř.
Občas se také stane, že stromeček uhyne vinou
lidského faktoru, ať už úmyslným poškozením,
nebo jeho odcizením.
Všechny tyto případy se přihodily v různých
lokalitách obce u vysazených ovocných stromo-
řadí. Rozhodli jsme se proto pro doplnění těch-
to ovocných výsadeb v obci zakoupením nových
stromků ze Školního statku v Opavě.
Během listopadu byly na chybějící místa do-
sazeny obecními pracovníky nové ovocné
stromy, většinou se jednalo o slivoně. Doufejme,
že se na jaře zazelenají a za několik let s dobrou
péčí budou přinášet všem hojnost ovoce.

Daniel Plaček

Obec dosadila ovocné stromy do alejí
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OBEC PÍŠŤ BĚHEM ČERVENCE LETOŠNÍHO
ROKU ZPROVOZNILA V ULICI K OBECNÍKU
NOVÉ SBĚRNÉ MÍSTO PRO UKLÁDÁNÍ
ODPADŮ POCHÁZEJÍCÍCH Z DOMÁCNOSTÍ
NAŠÍ OBCE, KTERÉ NELZE ODSTRANIT
BĚŽNÝM ZPŮSOBEM PŘI SVOZU SMĚSNÉHO
KOMUNÁLNÍHO ODPADU.

Přesná specifikace odebíraných odpadů je uve-
dena v tabulce u článku. Jiné odpady, než jsou
zde uvedeny, neodebíráme.
Sběrné místo je otevřeno každou sobotu
od 9:00 do 11:00 hodin. Žádáme všechny obča-
ny, aby využívali tuto vyhrazenou dobu pro ode-
vzdávání svých domovních odpadů. Jiné sběrné
místo - zejména pro objemné, nebezpečné
a elektro odpady - není v obci zřízeno a odložení
těchto vyřazených domovních věcí kdekoli jinde
je považováno za založení černé skládky. V pří-
padě zjištění černé skládky hrozí zakladateli
pokuta podle přestupkového zákona.
Odpady v podobě plastu, skla, papíru, nebo vy-
tříděné oděvy, textil a boty lze v obci kdykoli
odevzdávat do speciálních sběrných kontejne-
rů, které jsou dostupné na různých místech
v Píšti. Taktéž biologicky rozložitelný odpad
a jinou zeleň lze odevzdávat do velkokapacit-
ních kontejnerů před sběrným místem v ulici
K Obecníku a před Prefou v ulici Sportovní
kterýkoli den.
V sobotu 24. a 31. prosince bude sběrné
místo odpadů v ulici K Obecníku
uzavřeno. Daniel Plaček

VYUŽIJTE
SBĚRNÉ
MÍSTO PRO
ODPAD

SBĚRNÉ MÍSTO ODPADŮ
OBCE PÍŠŤ

Sběrné místo slouží k ukládání odpadů z domácností,  
které nelze odstranit běžným způsobem při svozu  

směsného komunálního odpadu.

Provozovatel:
OBEC PÍŠŤ, Opavská 58/2, 747 18 Píšť, IČ: 00300560

Otevírací doba:
CELOROČNĚ, SOBOTA 09:00 – 11:00 hodin

JINÉ ODPADY NEODEBÍRÁME!

SEZNAM ODEBÍRANÝCH ODPADŮ

ODPADNÍ OBALY

absorpční činidla, filtrační materiály, čisticí tkaniny
ochranné oděvy znečištěné nebezpečnými látkami

ODPADY JINAK NEURČENÉ

pneumatiky

KOMUNÁLNÍ ODPADY

papír, lepenka, kompozitní obaly, sklo, oděvy, textilní materiály, 
rozpouštědla, kyseliny, zásady, fotochemikálie, pesticidy, jedlý 

olej a tuk, jiné oleje a maziva, čistící prostředky, barvy, tiskařské 
barvy, lepidla a pryskyřice obsahující nebezpečné látky, olověné 

akumulátory, alkalické baterie, zářivky a jiné světelné zdroje, 
vyřazené elektrické a elektronické zařízení, dřevo, plasty, kovy, 

biologicky rozložitelný odpad, objemný odpad.

OBEC
PÍŠŤ

V DOMÁCNOSTECH JSOU V POSLEDNÍCH
LETECH KLASICKÉ ŽÁROVKY POSTUPNĚ
NAHRAZOVÁNY ÚSPORNÝMI SVĚTELNÝMI
ZDROJI: JDE ZEJMÉNA O LINEÁRNÍ,
KOMPAKTNÍ ÚSPORNÉ ZÁŘIVKY ČI LED
ŽÁROVKY. JEJICH PŘEDNOSTÍ JE MNOHOLETÁ
FUNKCE A SPOTŘEBA ELEKTŘINY AŽ O 90 %
NIŽŠÍ NEŽ U KLASICKÉ ŽÁROVKY.

Obsahují užitečné druhotné suroviny a zářivky
i velmi malé množství toxické rtuti. Proto, když
doslouží, nesmějí se vyhodit do koše, ale je po-
třeba odevzdat je k odborné recyklaci, kterou
zajišťuje kolektivní systém EKOLAMP.
Při ukládání většího množství úsporných svě-
telných zdrojů na skládkách komunálního

Žádný typ žárovek nepatří do koše
odpadu dochází k únikům rtuti nejen do ovzdu-
ší. Vyšší koncentrace rtuti mohou znečistit půdu
i vodu, v níž se rtuť může transformovat do or-
ganické formy. Ta je obzvláště nebezpečná pro
nervovou soustavu lidí i zvířat.
EKOLAMP se postará i o klasické žárovky
a ostatní vysloužilé elektro
Od roku 2005 je EKOLAMP jedničkou v péči
o světelný elektroodpad. Od roku 2019 se však
stará také o vysloužilé malé i velké domácí spo-
třebiče. Podle nových pravidel platných od led-
na 2021 spadají do zpětného odběru rovněž kla-
sické přímo žhavené žárovky včetně
halogenových, jejichž sběr provádí EKOLAMP
v rámci zpětného odběru dříve sbíraných svě-
telných zdrojů.

Kam s nefunkčním elektrozařízením?
Vysloužilé žárovky či nefunkční elektrozařízení
je třeba odnést do sběrného místa, nejbližší
prodejny elektra či do označených sběrných ná-
dob, které se nacházejí na řadě míst po celé
České republice. EKOLAMP v současnosti provo-
zuje přes 4.300 sběrných míst.
Více informací o rozmístění sběrných nádob
a správné likvidaci starého elektra se dozvíte
na www.ekolamp.cz.
Sběrné místo, které se v obci Píšť nachází
v ulici K Obecníku v lokalitě Starého kra-
vína, je otevřeno každou sobotu od 9:00
do 11:00 hodin. Sběrné místo je dostupné
jak občanům, tak živnostníkům podnika-
jícím v katastru obce.
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VÁNOČNÍ SVÁTKY SE PŘIBLÍŽILY A PŘES
STÁLE ROSTOUCÍ CENY VŠEHO UŽ TO V KU-
CHYNÍCH VONÍ PERNÍKOVÝM KOŘENÍM,
VANILKOU A KOKOSEM. VŽDYŤ CO BY BYLA
PŘÍPRAVA NA VÁNOCE BEZ ROZZÁŘENÝCH
DĚTSKÝCH OČEK PŘI VYKRAJOVÁNÍ A ZDO-
BENÍ PERNÍČKŮ A ZAPATLANÝCH RUČEK
OD CUKRU PŘI OBALOVÁNÍ VANILKOVÝCH
ROHLÍČKŮ.

A tak, i když se každý rok zapřísahám, že už
vážně nebudu péct cukroví, už zase jsem
sháněla máslo, kokos a kakao. Dnes bych se
s Vámi chtěla podělit o několik informací
o kokosové palmě, která je mimo jiné zdrojem
bílého kokosu.

KOKOSOVNÍK OŘECHOPLODÝ
Jedná se o palmu dorůstající až 30 metrů.
Podlouhlé listy rostou na vrcholu. Mohou být
dlouhé až šest metrů. Kmen je kruhovitě zjiz-
vený následkem odpadání listů. Květy jsou žlu-
té, samčí i samičí, opylování je tedy samo-
sprašné.
Plodem kokosovníku je peckovice o průměru
až 30 centimetrů. Semeno peckovice je
obaleno ve vláknech. Na jedné palmě může

sová moučka. Ze žlutých květů se extrahuje
sladká šťáva, která se zpracovává na cukr a víno.
Ze zkvašeného kokosového mléka se vyrábí
alkoholický nápoj arak. Mladé listy se uplatní
v kuchyni jako salát nebo v teplé kuchyni jako
součást pokrmů. V textilním průmyslu se zpra-
covává vláknité oplodí na výrobu pytlů a rohoží
a ve stavebnictví se uplatní listy na pokrývku
střech.
Kokosový ořech je důležitým zdrojem energie
- vlákniny, vápníku, cukru a nenasycených tuků.
Obsahuje železo, měď, selen, hořčík, fosfor,
zinek a vitamin C.
Sušená dužina - kopra - se používá jako pochu-
tina v potravinářství. V obchodech si můžeme
koupit jak celý kokosový ořech, tak kokos
strouhaný, kokosové mléko, olej, smetanu,
máslo i mouku. Používá se i v kosmetice v tě-
lových mlécích, gelech i vůních.
Kokosovník ořechoplodý je tedy plně využi-
telný a má široké uplatnění v různých odvět-
vích průmyslu. Při výrobě kokosek a kokosové-
ho - máslového pečiva si vzpomeňte, z jaké
exotické dálky se k nám kokos dostal.
Krásný čas adventní, veselé svátky vánoční plné
radosti, dárků a božího požehnání Vám všem
přeje Jiřina Kyčerková

být až 60 plodů. Kokosovník se pěstuje už více
než tři tisíce let v tropickém pásmu, nejvíce
v Indonésii, na Filipínách a v Indii. Nejčastěji
ho vidíme na březích řek a moří. Potřebuje pís-
čitohlinitou půdu s rašelinou.
Semeno je vlastně tím ovocem, které konzu-
mujeme. Je kryto tvrdým oplodím a může mít
až 20 centimetrů. Uvnitř semene je emulze bíl-
koviny - kokosové mléko, kterého zráním ubývá.
Kokosovník se rozmnožuje pouze semeny.
Semeno kokosu (plod) obsahuje více než 60 %
tuku, 20 % glycidů, 8 % proteinu a 6 % vody.
Lisováním se z něj získává kokosový olej a koko-

Cenový výměrObcePíšť číslo: 08/2021, kterýmse stanoví ceny za inzerci
vmístnímzpravodaji

Rada obce Píšť na svém 61. jednání konaném dne 9.12.2020 svým
Usnesením č. 61./II.5.8./2020 z. d. 9.12.2020

s c h v a l u j e

s platností od 1.1.2021 cenový výměr č. 08/2021, kterým se stanoví ceny
za inzerci v místním zpravodaji

Sazebník úhrad za inzerci vmístním zpravodaji

Místní zpravodaj je koncipován do formátu A4(barevně) a proto je možno
inzerovat pouze velikosti A4, 1/2 A4, 1/4 A4. Není rozlišován rozdíl ceny

za černobílou nebo barevnou inzerci.

Práce grafika bude započítána po dohodě s inzerujícím v případě,
že požadovaná inzerce nebude mít výslednou formu vhodnou

pro zveřejnění inzerátu ve zpravodaji.

Tímto cenovým výměrem pozbývá platnosti Cenový výměr Obce Píšť
č. 18/2013 z. d. 27.2.2013

Podklady pro inzerci:
hotové inzeráty ve formátu PDF v tiskové kvalitě (300 dpi, CMYK)

CENÍK INZERCE VE ZPRAVODAJI OBCE PÍŠŤ

Popis Cena v Kč včetně DPH
Inzerce celé A4 1.000

Inzerce 1/2 A4 500

Inzerce 1/4 A4 250

Práce grafika 300/hod.

185 x 260
mm

1/1 1/2 1/4

185 x 128
mm

90 x 128
mm
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NAŠE PANÍ ERNA - TAKTO JI KAŽDÝ ZNAL
A MLUVIL O NÍ. STARŠÍ GENERACE OBČANŮ
PÍŠTĚ OKAMŽITĚ VÍ, O KOM JE ŘEČ. TŘICET
LET ZA PULTEM PRŮMYSLOVÉHO ZBOŽÍ
V BUDOVĚ DNEŠNÍ LÉKÁRNY NEJDE JEN TAK
ZAPOMENOUT. PRODEJNU S PESTRÝM SORTI-
MENTEM, KTERÁ BYLA OD PADESÁTÝCH LET
MÍSTNÍM OBCHODNÍM DOMEM, VEDLA PANÍ
ERNA KAMINSKÁ (90) NEPŘETRŽITĚ OD ROKU
1957. DO OFICIÁLNÍHO DŮCHODU ODEŠLA
DVA ROKY PŘED SAMETOVOU REVOLUCÍ,
I KDYŽ ANI TO NEZNAMENALO KONEC
KARIÉRY MÍSTNÍMI OBČANY TOLIK OBLÍBENÉ
PRODAVAČKY.

„Škoda, že jste nepřišli o dva měsíce dříve. I já
sama poznám, že mi přestává sloužit paměť,“

vítá nás ve svém domově. Obklopená knížkami
a s nezbytnou krabičkou cigaret, které
ji provázejí celý život. „Když jsem tu s nimi vydr-
žela tak dlouho, teď už kouřit nepřestanu,“
usmívá se po nedávné oslavě 90. narozenin.
A vyprávěním o svém zajímavém životě
dokazuje, že to ani s pamětí nebude tak zlé…

POCHÁZÍTE PŘÍMO Z PÍŠTĚ?
Ano, narodila jsem se tady, ale jako dítě nebyd-
lela. To jsem se mimochodem dozvěděla
až před dvěma lety. Babička s dědou bydleli
v domě u Plačků, pak si pronajali tento domek
na Padolu. Moji rodiče pracovali oba v zeměděl-
ství. Tatínek jezdil s koňmi na poli, měl na sta-
rost šest nebo sedm pracovních párů. Maminka
se za ním na velkostatek nastěhovala.

PAK PŘIŠLY DVĚ RÁNY OSUDU - UVĚZNĚNÍ
TATÍNKA A DRUHÁ SVĚTOVÁ VÁLKA. VÍTE,
ZA CO JEJ ZATKLI?
To nevím, měla jsem šest let a nikdo se o tom
se mnou nebavil. Tatínek bydlel a pracoval v teh-
dy německém Roszkówě. Lidé na obou
stranách hranice tu žili pospolu a chodili na zá-
bavy, kde se seznámil s maminkou. Po svatbě
se k němu do Roszkówa přestěhovala. Otcovi ro-
diče pocházeli z Kozmic a sousední Hati, do kte-
ré tatínek chodil přes zelenou hranici. Přechod
tam tehdy nebyl. Protože se tenkrát hodně
pašovalo, mělo to zřejmě souvislost s jeho uvěz-
něním.

KOLIK JSTE MĚLA SOUROZENCŮ?
Naživu bohužel zůstal jen bratr. Další dva nebo
tři sourozenci zemřeli hned při narození, to ne-
vím přesně. Když tatínka zavřeli, mamince bez
peněz nezbývalo než nastoupit do práce. Správ-
ce statku byl tak laskavý, že ji zaměstnal na celý
rok. Jinak ženy pracovaly jenom v létě na se-
zonních pracích.

NEJSTARŠÍ VZPOMÍNKA NA DĚTSTVÍ,
KTERÁ SE VÁM VYBAVÍ?
Jak jsem jako šestiletá stála pod oknem a odvá-
děli tatínka. Měl mě moc rád, byla jsem jeho mi-
láček. Pamatuji si ten velký šok. Byl rok 1938, těs-
ně před válkou. Ve vězení zůstal tři roky a pak jej
popravili.

JAK JSTE BEZ OTCE PROŽILI A PŘEŽILI
VÁLKU?
V Rozskówě žil dědeček, s babičkou nám pomá-
hali. Měla jsem copánky, které mi ráno česali, pro-
tože když jsem vstávala, maminka už byla pryč.

TRPĚLI JSTE NEDOSTATKEM JÍDLA?
Na velkostatku nouze o jídlo nebyla! Naopak -
nebojím se říct hojnost. Chovali jsme prase,
slepice a další drůbež. Za utržené peníze jsme si
koupili i nový nábytek do kuchyně. Maminka jíd-
lem podporovala celou rodinu, protože dvě
malé děti moc masa nesní. Když byla na oběd
sladká krupice, nemohli jsme se dočkat. Když
bylo maso, museli nás volat. (smích)
Snad jen o oblečení byla tehdy nouze. Když
jsme něco roztrhali, kupovaly se šatenky
na černém trhu.

CO JSTE DĚLALI, KDYŽ SE DO VESNICE
BLÍŽILA VÁLEČNÁ FRONTA?
To jsem se na maminku hodně zlobila. Všichni
před ní utíkali, my ale zůstali na statku. Pracovali
tam od začátku války Ukrajinci, jeden byl velmi
šikovný, domácí kutil. Skamarádil se s ma-
minkou a přesvědčil ji, že se Rusů nemáme bát.
Že to nejsou lidojedi, ale lidé jako my. Kromě
maminky přesvědčil ještě další rodiny. Ale ně-
mečtí vojáci nás nakonec stejně poslali pryč. Tak
jsme šli do vesnice. Před bombardováním jsme
se schovávali ve sklepě a ve dne jsme nesměli
ven. S námi byli v úkrytu i němečtí vojáci. Jeden

VZPOMÍNKY
ŽENY ZA PULTEM



OBEC PÍŠŤ

15

rozhovor

vylezl před vrata a padl - zabila jej bomba z leta-
dla.
Když území ovládli Rusové, museli jsme přes
pontonový most za Odru. Nedali pokoj, dokud
jsme neposlechli. Teta měla rodinu v sousední
Lubomi, tam jsme počkali na konec války. Za-
čátkem května jsme se už mohli vrátit
na velkostatek mezi prvními z vesnice - jak
se říkalo „z utěčky“.
I když jsem to mamince zprvu vyčítala, nakonec
bylo dobré rozhodnutí zůstat co nejdéle
na statku. Správce s velkým břichem odjížděl
před frontou s koňmi a vozy, vrátil se bez koní
a šaty na něm visely. Už ani nevím, jestli
mu koně sebrali Němci nebo Rusové.
My jsme u příbuzných měli v sousedním domě
ruskou kuchyň. Vojáci na nás, třináctiletá děvča-
ta, ukazovali nožem. Dostaly jsme strach
a utekly. Ale oni jen chtěli, ať jim naškrábeme
brambory. Dostávaly jsme za to jídlo - vědro
boršče pro celou rodinu.

VNÍMALA JSTE ROZDÍL MEZI NĚMECKÝMI
A RUSKÝMI VOJÁKY?
Ti v přední bojové linii vůbec neměli čas zabývat
se obyvateli. Jen se podívali a šli dál. Byli to lidé
jako my.

JAK ZA VÁLKY PROBÍHALA ŠKOLNÍ VÝUKA?
Před příchodem fronty jsem měla v Roszkówě
nastoupit do šesté třídy. Začali jsme se učit, ale
protože se boje na Odře zasekly, školu nám ještě
před Vánoci zrušili.

KDY JSTE SE S MAMINKOU VRÁTILI ZPÁTKY
DO PÍŠTĚ?
Brzy po válce. Bylo to tuším na podzim. Babička
s dědečkem tady zůstali sami, teta Marika byla
se dvěma dětmi v Bavorsku. Vraceli jsme se
i s nábytkem, který jsme museli znovu složit,
protože vojáci potřebovali desky do zákopů. Tak
jsme je zase posbírali a vyčistili, abychom mohli
poskládat postele a nemuseli spát na zemi.

ZÁKLADNÍ ŠKOLU JSTE DOKONČILA
V UŽ ZASE ČESKÉ PÍŠTI. MĚLA JSTE
PROBLÉM S ČEŠTINOU A ČESKÝMI UČITELI?
Školu jsem dochodila v roce 1947. I když
se doma nemluvilo německy, ale „po našimu“,
němčinu jsme uměli odmalička ze školy. České
učitelky nám proto nadávaly do „hromských
Němců“. Nejhorší byly počty - dokázali jsme spo-
čítat příklady, ale ne říct česky výsledek.
Dodnes německy umím a mezi Němci bych
se domluvila, jak jsem si ověřila v Heidelbergu.
Když jsem tam zůstala sama bez krajanů, prostě
jsem mluvit musela.

PAK PŘIŠLA DŮLEŽITÁ VOLBA POVOLÁNÍ…
Odmala jsem měla jasno - chci prodávat. Ale
z mého ročníku brali jen muže. O rok později
přitom mladší známou vzali. Měla jsem jen
smůlu na špatnou dobu. Dodnes se směju, že
z vyučených děvčat z Píště nezůstala za pultem

ani jedna. A já, kterou na obor nechtěli vzít, jsem
pak prodávala celý život.

KDE JSTE TEDY ZAČALA PRACOVAT?
Protože jsem se nedostala do učení, poslali mě
do přádelny v pohraničí na Jesenicku. Bylo vy-
sídlené a chyběla tam pracovní síla. Zůstalo jen
několik místních žen ze Sudet, aby nás zapra-
covaly.
Bydlely jsme v Andělské Hoře a pracovaly v obci
Světlá, dnes už Světlé Hoře. Komunisté totiž obě
vesnice sloučili, protože nechtěli mít Andělskou
Horu. Tam jsem byla asi půl roku. Poté mě posla-
li do malé továrničky ve Vrbně pod Pradědem,
která patřila Zlínu a šily se tam dětské botičky.
Z Píště nás tam bylo pět nebo šest děvčat. Cel-
kově pracovala v pohraničí asi polovina žen
z Píště - v Krnově, Bruntále. Některé tam i zůstaly.

JAK DLOUHO JSTE ŠILA BOTY?
Nechtěli nás propustit. Kdyby odešly všechny

pracovnice najednou, neměl kdo vyrábět. Přesto
se fabrika začala pomalu vylidňovat. Tři jsme
se rozhodly odejít bez povolení zpátky do Píště.

PROŠLO VÁM TO?
Pracovní úřad nás za trest poslal na tři měsíce
do lesa. Bránily jsme se, nechtěly, ale nakonec
jsme do Hradce nad Moravicí šly. Kdybychom
neposlechly, vyhrožovali, že nás do dalšího za-
městnání nepustí.
Byly to nejkrásnější tři měsíce! Pan lesník byl
hodný a laskavý, v lese jsme se místo dřiny učily
tancovat. (smích) Poprosil nás snad jen o vy-
sázení stromků do vykopaných děr a pak jsme
si zase mohly hrát.
Řekli, že tam musíme zůstat do prvního sněhu.
A ten napadl už začátkem října. Tak jsme zase
utekly. Bylo nám tam dobře, ale pořád to bylo
vězení. Domů nám pak na Vánoce přišla
od lesníků výplata. Platili nás za zábavu. (smích)

CO JSTE MĚLA V PLÁNU DÁL?
Snažila jsem se dostat do Vítkovic. Zůstat co nej-
blíže domovu. Do železáren už jezdil autobus
a pracovní úřad mi dal po lesní brigádě svolení.
Umístili mě do šamotky, což nebyla těžká práce,
ale špinavá. Z oleje jsem chytla škaredou vy-
rážku. Sotva se zahojila, hned vyskočila znovu.
Musela jsem po třech měsících odejít.
V kotlárně jsem byla děvče pro všechno - kance-
lářské práce, přepisování, co zrovna bylo potřeba
a kde si mysleli, že nic nezkazím. Měla jsem plat
dva tisíce a zjistila, že kamarádka z Jihlavy, která
řídí multikáru, bere osm tisíc. Hned jsem jako
slečna z kanceláře oslovila mistra, jestli by mě
taky nevzal. Jen když se naučíte řídit, odvětil.

POVEDLO SE VÁM TO?
Kamarádka mi dala školení, zkoušku jsem
zvládla a vzali mě. Takovou práci nechcete

S manželem Františkem Snímky Magda Smolková a rodinný archiv
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pustit - vydržela jsem až do svatby v roce 1951.
Spokojená s výplatou, dobrý kolektiv a všichni
nás potřebovali. Na chlapy řidiče si zanadávali,
k nám děvčatům se chovali pěkně.
Když jsem se vdala a otěhotněla, doktor se mě
ptal na povolání. Varoval mě, že vůz nemá
pérování. Měla jsem strach z potratu, tak jsem
ho raději poslechla.

STALA JSTE SE MAMINKOU A PŘIVEDLA
NA SVĚT DVA SYNY…
Starší Pavel se narodil v roce 1952, mladší Petr
o pět let později. S prvním synem jsem zůstala
doma, ale půl roku po druhém porodu už
jsem spěchala do práce. Do vysněné práce
prodavačky!

TO MUSELA BÝT ZAJÍMAVÁ NABÍDKA…
V naší prodejně Průmyslového zboží zjistili
manko. Jednota Hlučín narychlo sháněla nový
personál. Vedoucí udělali Lenku Janišovou
z Bobrovníků - měla pověst záchranářky, kterou
vždy poslali tam, kde byl nějaký problém a mu-
sel se rychle řešit. Samozřejmě potřebovala
k ruce pomocnici, a tou jsem se stala já.

PODLE PAMĚTNÍKŮ JSTE V TOM OBCHODĚ
PRODÁVALY SNAD ÚPLNĚ VŠE…
Opravdu, bylo tam všechno. Od drogerie přes
papír, elektro, sklo, nádobí, nábytek, televize
až po dřevo, cement nebo třeba motorky. Snad
jen potraviny chyběly. Byl to vesnický obchodní
dům a stavebniny v jednom. (smích)

JAK DO NEVELKÉ BUDOVY DNEŠNÍ LÉKÁRNY
TOHLE VŠECHNO VEŠLO?
Naproti byl statek JZD, kde jsme uskladnili
stavební materiál. Obec vystavila kupci poukáz-
ku a lidi si pro cement přišli do výdejny. Takový
systém prodeje všeho pod jednou střechou ne-
byla píšťská specialita - podobné obchody
fungovaly v Bohuslavicích. Kobeřicích, Hati
i jinde.

KDY JSTE SE STALA ŠÉFOVOU?
Nastoupila jsem v únoru a v listopadu se narodil
mladší Petr. Měsíc po porodu jsem už byla zpát-
ky za pultem. Maminka přestala chodit do prá-
ce, takže měla na vnuka čas. I díky tomu, že mu-
sela zároveň hlídat mého bratra. Pracoval jako
horník a nebyl schopen sám vstávat brzy ráno
na šichtu. Když několikrát zaspal a měl v práci
velké problémy, musela ho maminka budit
a hlídat. Přitom obstarala i malého Petra a já
mohla zpátky do práce.
Netrvalo dlouho, než jsem obchod převzala.
Paní Janišová hasila další manko v prodejně ná-
bytku v Krnově, pak se odstěhovala za rodinou
do Německa a obchod v Píšti zůstal na mně.

STALA JSTE SE ZODPOVĚDNOU VEDOUCÍ?
Tak jednoduché to v roce 1958 nebylo. Obchod
jsem vlastně oficiálně ani nepřevzala. Pro paní
Janišovou přijelo auto, naložili ji a odvezli

do Krnova. Bez přebírky zboží. Zůstala jsem
v obchodě sama a vzala si na výpomoc ma-
minku, i když oficiálně spolu příbuzní nesměli
pracovat.
Nám dali výjimku. Ale měli strach, že když
to někdo nahoře zjistí, bude zle. Proto naléhali,
ať maminka nechodí. Celé to tehdy bylo složité,
jako nevyučená jsem ani nemohla dělat účetní
bilance a nepodepsala jsem přejímku zboží.
Kdyby byl malér, za vše by ručila paní Janišová.
Ta si ale prozřetelně nechala vystavit potvrzení,
že za obchod a zboží přebírá veškerou zodpo-
vědnost Jednota.

JAK DLOUHO JSTE ZA PULTEM VYDRŽELA?
Do důchodu v roce 1987. Ale pracovala jsem až
do roku 1992, ještě jsem ten obchod stěhovala.
Dům se vracel v rámci restituce a Jednota
provozovnu přesunula do své budovy, kde na-
hradila prodejnu textilu.
Jenže - bylo to v patře, protože v přízemí se pro-
dávaly potraviny. Tahat těžké zboží, jako jsou
pračky, se po schodech nikomu nechtělo.
A ještě, jako naschvál, pro takovou pračku nebo
sporák vždy přišla sama žena (smích). Chlapi
nikdy nic těžkého nevyzvedávali. Kdyby mohli,
tak snad pošlou i předškoláky.
Takže jsme se s tím tahaly my prodavačky. Mu-
sely jsme přemýšlet, kam těžké zboží složit.
Jednou nás ve stodole vytopila povodeň a kvůli
ní jsme si nechali postavit nakládací pódium.
S přepravním vozíkem jsme si pak už poradily.

NEMĚLA JSTE V DŮCHODU PROBLÉM
NAPLNIT VOLNÝ ČAS? MÁTE TU ROZSÁHLOU
KNIHOVNU, PRÝ VELMI RÁDA ČTETE?
S manželem Františkem jsme oba byli velcí
čtenáři. Pracoval v armaturce. Neptal se mě,
jestli si může koupit knížku, a já bych si nikdy
nedovolila mu za to vynadat. Protože mě
ta knížka zajímala více než peníze. Ještě teď
mám občas rozečtené dvě tři knihy naráz.
(smích)

MOŽNÁ PRÁVĚ PROTO SI V TAK VYSOKÉM
VĚKU UCHOVÁVÁTE DUŠEVNÍ SVĚŽEST.
JAKÝ ŽÁNR MÁTE RÁDA?
Nevybírám si, čtu skoro všechno. Válečné romá-
ny možná nejvíce, protože jsem válku prožívala
a mám s ní osobní zkušenost. Moc mě baví i his-
torická tématika, dějiny.

NA STOLE VIDÍM KRABIČKU CIGARET.
TO JSOU VAŠE?
Začala jsem kouřit v osmnácti, takže v deva-
desáti už určitě nepřestanu! (smích) Nekouřila
jsem jenom v těhotenství a při kojení.
První cigaretu jsem vyzkoušela ve Vítkovicích
na ubytovně, kde ze čtrnácti děvčat kouřila jako
jediná průvodčí tramvaje Karla. Když jí došly
cigarety, neměla si od koho půjčit a byla velmi
nervózní. Tak jsem ze solidarity začala kouřit s ní
a už mi to zůstalo. Po prvním pokusu jsem nevě-
děla, jestli si mám na toaletní mísu sednout,
nebo do ní strčit hlavu. Tak mě to prohnalo
vrchem spodem. Ale nevzdala jsem se! (smích)

Z KOLIKA VNOUČAT A PRAVNOUČAT
SE TĚŠÍTE?
Mám tři vnoučata a dvě pravnoučata. Bohužel
žijí s vnučkou ve Vídni, takže je nevidím tak
často, jak bych si přála. Alespoň o prázdninách
a před Vánoci se setkáváme a často si voláme.

Tak ať Vám ta radost ze všeho pozem-
ského vydrží ještě pěkných pár let!
Děkujeme za rozhovor a přejeme hlavně
pevné zdraví! Tomáš Svoboda

SAMA JSTE ASI DLOUHO NEZŮSTALA?
Po čtyřech měsících ke mně umístili vyučenou
prodavačku z Hati. Měla jsem na ni dobré refe-
rence. Urzulka Plačková byla pracovitá a moc ši-
kovná. Tak dobrá, že mi ji pak vzali do Bo-
huslavic, kde předčasně zemřel vedoucí a zase
potřebovali rychlou náhradu.

POVĚST OBCHODU POD VAŠÍM VEDENÍM
BRZY PŘESÁHLA HRANICE OBLASTI…
Můžu vám říct, že k nám jezdili lidé až třeba
z Karviné. Poznaly jsme to podle značek aut,
které parkovaly na ulici. Nám se tu dobře naku-
puje, jsme s vámi spokojeni, jste na nás laskaví
a dobře zásobovaní - tohle jsme často slyšely.

UMĚLA JSTE PRÝ ZAJISTIT I NEDOSTATKOVÉ
ZBOŽÍ…
Kontakty jsem samozřejmě měla. Když to šlo,
ráda jsem lidem z Píště pomohla. Základem
bylo chovat se slušně a čestně k děvčatům
z velkoobchodu, seznámit se s nimi. Pak šlo
mnohé zařídit. Měla jsem navíc výhodu, že jsem
uměla plést. Když jsem přišla ve vlastnoručně
upleteném pěkném svetru, všichni si ho osahali
a chtěli taky takový. Dvě nebo tři děvčata
z velkoobchodu jsem dokonce učila plést.
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ZAČÁTEK PROSINCE 2022 BYL PRO NÁS (PO
VÍCE NEŽ DVOULETÉ ODMLCE) OPĚT VE ZNA-
MENÍ PREZENČNÍHO VZDĚLÁVÁNÍ STAROSTŮ,
ZASTUPITELŮ A ÚŘEDNÍKŮ OBECNÍCH
ÚŘADŮ OBCÍ A MĚST HLUČÍNSKA. TENTOKRÁT
JSME ZAVÍTALI DO KRÁSNĚ ZREKON-
STRUOVANÝCH PROSTOR OBECNÍHO DOMU
VE STRAHOVICÍCH.

Bezmála tři desítky zástupců z Hlučínska zaví-
taly do Strahovic. Nově zvolené starostky a sta-
rostové mohli rychleji a hlouběji proniknout
do tajů a zákoutí veřejné správy.
Ti, kteří ve svých funkcích pokračují v novém

PREZENČNÍ VZDĚLÁVÁNÍ
PŘEDSTAVITELŮ OBCÍ

volebním období, si prozměnu osvěžili a pro-
hloubili své znalosti. Mohli sdílet s ostatními své
zkušenosti či podělit se a prodiskutovat aktuální
problematiku, kterou v obci řeší.
Vzdělávací kurz s názvem „Základní principy
fungování obce s důrazem na praxi“ pod tak-
tovkou zkušené lektorky a bývalé starostky
města Bílovce Ing. Sylvy Kováčikové, byl, jak již
samotný název napovídá, veden zejména
v praktickém duchu. Účastníci se rozhodně
nenudili, protože se dozvěděli (mimo jiné), jak
řešit situace z každodenního života obce,
a to na praktických příkladech. Stejně tak,
na co si nejvíce dávat pozor v souvislosti s výko-

nem funkce zastupitele. Zejména díky
vstřícnosti Svazu měst a obcí ČR, respektive
Projektu ESO („Efektivní řízení rozvoje obcí jako
základní předpoklad efektivnosti výkonu veřejné
správy a poskytování veřejných služeb z úrovně
obcí“, reg. č. CZ.03.4.74/0.0/0.0/15_019/0010159),
který úspěšně navazuje na vzdělávací projekty
„Vzdělaný zastupitel“ a „Odpovědný zastupitel“
z let 2010 - 2015, a spolupráci Svazku obcí mik-
roregionu Hlučínska-západ, Sdružení obcí Hlu-
čínska a v neposlední řadě i obce Strahovice,
se nám celou akci podařilo naplánovat a usku-
tečnit ve velmi krátkém čase.
Děkujeme a věříme, že v pravidelném vzdě-
lávání v prezenční formě na Hlučínsku budeme
opět pokračovat v obdobném duchu jako
v minulých letech. David Adamec

Svazek obcí mikroregionu Hlučínska-západ

20. ledna 2023 ve 20.00 hodin

           Kulturní centrum obce Píšť

3. REPREZENTAČNÍ

OBCE PÍŠŤ

                   hraje kapela impuls ostrava /  cimbálová muzika   

      uvítací drink  /  předtančení    

bar a občerstvení /  k dispozici bohatá tombola    

vstupné včetně večeře a místenky 500,- Kč
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JEDEN MALÝ ANDĚL SI HRÁVAL SE SVÝMI KA-
MARÁDY NA NEBI, CELÉ DNY DOVÁDĚL A BYL
SAMÁ LEGRACE. VŠUDE HO BYLO PLNO.

Až jednoho dne, před Vánoci to bylo, nechal ka-
maráda pobíhat a sám se ke hře nepřidal. Sedl
si na obláček a smutně se díval dolů na lidi.
„Pročpak jsi tak smutný? “zeptal se ho jeden sta-
rý anděl, který zrovna letěl kolem. „Budou Váno-
ce a všechny děti se sejdou na vánočním trhu,“
odpověděl andílek. „Všechny si budou po-
chutnávat na cukroví, rozsvěcet svíčky, poslou-
chat krásné koledy a povídat si o tom, co by
chtěly dostat pod stromeček. A já jim to závi-
dím! Hrozně bych se tam dolů chtěl podívat!“
Starý anděl se zamyslel a řekl: „Tak já tě tam po-
šlu. Ale ne, aby ses jen na trhu přecpal cukrovím.
Budeš poslouchat, co si které dítě přeje, a po-
tom nám řekneš, co komu máme poslat, ano?
Přitom si všechno krásně prohlédneš.“
Andílek se radostí zatočil tak prudce, až málem

spadl z obláčku. Druhý den hned ráno odletěl
mezi lidi. Přistál přímo na tržišti a celý den létal
mezi dětmi, poslouchal jejich tajná přání.
Sem tam si poslechl pěknou koledu, čichal
opojné vánoční vůně a ochutnal i trochu cuk-
roví. Nikdo si ho nevšiml, jen jedna holčička se-
brala bílé pírko, které mu při letu vypadlo z kon-
ce křídla.
Večer se utahaný, ale šťastný vrátil do nebe.
A tam ho čekalo překvapení. Celé nebe zářilo ti-
síci rozsvícenými svíčičkami a andělé hráli tak
krásné koledy, že byste hezčí nezaslechli po celé
zemi.
Až do Vánoc andílek pomáhal balit dárky pro
děti, které slyšel na trhu. A děti se potom
na Štědrý den divily, jak je to možné, že Ježíšek
uhodl všechna jejich přání.
Děti, líbil se vám příběh o andílkovi? Každému,
kdo mi do knihovny přinese vymalovaný ob-
rázek andílka a taky andílkovi vymyslí jméno,
dostane malý dáreček. A to po celý měsíc leden.

Celkem třikrát se sešly TVOŘILKY na půdě
obecní knihovny během podzimu. Někdy
přišly s maminkami vyrábět i malé po-
mocnice a všechny jsme si to moc užily.
A to je to, proč nás to tolik baví.
Tvoření s láskou v příjemné atmosféře
a dobrém kolektivu stejně naladěných duší!

JIŽ DRUHÁ CESTOVATELSKÁ PŘEDNÁŠKA, KDY JSME MOHLI SPOLEČNĚ NAVŠTÍVIT TAJEMNÉ
CHRÁMY, PŘEKRÁSNÉ ZAHRADY, NEKLIDNÉ SOPEČNÉ OBLASTI I NESPOUTANÉ VODOPÁDY,
PROBĚHLA 6. PROSINCE. PROJELI JSME SE RYCHLODRÁHOU ŠINKANZEN A MOHLI OBDIVOVAT
MOHUTNÉ ZÁPASNÍKU SUMO I KŘEHKÉ GEJŠI.

Přerovský cestovatel Jiří Mára spolu se svou rodinou (manželkou Alenou, synem Jirkou a dcerou Mo-
nikou) procestoval už všechny obydlené kontinenty. Na počátku jejich putování bylo přání co nejvíce
zpříjemnit život synovi, který byl od narození postižen svalovou dystrofií a upoután na invalidní vozík.
Postupně tak plnili jeho cestovatelské sny a dokázali, že cestovat se dá i s handicapem. Jirka se stal
prvním českým vozíčkářem, který projel nejvzdálenější místa na zemi.
V červnu 2016 Jiří své nemoci podlehl. Ale manželé Márovi v cestování pokračují - drží je nad vodou
pocit, že by si syn nepřál, aby rezignovali na dosavadní způsob života. Dále cestují, píší knihy a na be-
sedách prezentují své zážitky z cest.

VYBARVI VÁNOČNÍHOANDĚLA

Plnění cestovatelských snů

Snímky Iveta Halfarová



OBEC PÍŠŤ

19

knihovna

Klub deskových her pořádal po celý měsíc říjen
turnaj v karetní hře LIGRETTO.
Soutěžilo se nakonec ve třech kategoriích: mini
(do 8 let), mladší žáci (9 až 11 let) a starší (15 - 99
let). Všichni jsme si to náramně užili a už se těší-
me na další turnaj. Sláva vítězům (Robin - Izabe-
la - Martina) a gratulace zúčastněným!

MÁME TU OPĚT VÁNOČNÍ OSMISMĚRKU, VE KTERÉ SI MŮŽETE ZAHRÁT O KNIŽNÍ DÁRKY.
JAKÉ? TO BUDE PŘEKVAPENÍ.

Vánoce nejsou ani tak o otevírání našich dárků... (tajenka)
Tři z Vás, kteří mi správně napíší celý vánoční citát ukrytý v osmisměrce, se mohou těšit na krásné knihy.
Tajenku mi společně s Vašimi iniciálami prosím pošlete na e-mailovou adresu knihovna.pist@
seznam.cz, a to nejpozději do 31. 12. 2022.

TŘETÍ ADVENTNÍ NEDĚLI JSME SE MOHLI SPOLEČNĚ S DĚTMI TĚŠIT
NA NÁVŠTĚVU Z LOUTKOVÉHO SVĚTA V NAŠEM KULTURNÍM CENTRU.

Dorazili k nám Strašfuňák s Funilkou, kteří se jako každý rok nemohou
Vánoc dočkat! Ale než přijde Ježíšek, musejí toho ještě moc stihnout -
nazdobit stromeček, napéct cukroví a společně si zazpívat koledy.
Divadýlko mělo velký úspěch a my si tak mohli vychutnat atmosféru blí-
žících se Vánoc.

LIGRETTO
TURNAJSváteční osmisměrka

Vánoční příběh aneb
Strašfuňák a Funilka

ANKETA, ATLETKA, AUDITORKA, BAJKA, BALÍK, BATERKA, BESÍDKA, BIBLE, BROSKEV,
BRZDA, BUDÍK, BUMERANG, ČAJÍK, ČESNEK, DLAHA, DOKTORKA, DYNAMIT,
DYNASTIE, EKZÉM, ETAPA, FARMA, FAUNA, FEDERACE, FRAŠKA, GEJŠA, GEOGRAFIE,
GYMNASTIKA, HRANOL, CHRÁM, IKONKA, JEŘABINA, JIZVA, KABLÍK, KACHLIČKA,
KAŇON, KOBYLA, KOŘEN, KULISA, LENOCH, LIKÉR, LOĎKA, MATURITA, MĚRKA, MEZE-
RA, MOMENT, NADVÁHA, NÁPOVĚDA, NŮŽKY, OBÁLKA, OBLOHA, OBVAZ, ODLET,
ODLIV, ODZNAK, OHRADA, PALUBOVKA, PAŽITKA, POKLADNIČKA, POTOPA,
POZNÁMKA, PRÁDELNA, ROZHOVOR, ROZLOHA, SERVIS, SLUPKA, SNĚŽENKA,
SOUHLÁSKA, ŠÉFKA, ŠROUB, TABÁK, TRÉNINK, TRIKOLÓRA, TRŽNICE, UNIVERZITA Dvoustranu připravila Andrea Kupczyn

Výherce podzimní osmisměrky
je paní Jiřina Demková.

Výherci výtvarné soutěže pro nejmenší
jsou: Amálka Kubináková, Zuzanka

Zajíčková, Viliam a Tadeáš Oylo,
Vendulka a Magdalénka Homolovy

Všem výhercůmmoc blahopřejeme!

Výherci z minula

Foto Magda Smolková
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farnost, charita

V ŘÍJNU OPĚTOVNĚ PROBĚHLA V NAŠÍ OBCI
V GALERII KULTURNÍHO CENTRA SBÍRKA
TEXTILU A JINÝCH VĚCÍ Z DOMÁCNOSTÍ PRO
SOCIÁLNÍ DRUŽSTVO DIAKONIE BROUMOV.
SBÍRKA SE USKUTEČNILA VE DNECH
17. A 18. ŘÍJNA 2022.
Převzetí věcí do sbírky se ujaly členky Klubu se-
niorů Píšť, z.s, kterým patří poděkování za jejich
čas a pomoc.
V příštím roce budeme v jarních měsících or-
ganizovat další sbírku pro toto družstvo. O ter-
mínu Vás budeme informovat tradičním způ-
sobem na webových stránkách obce,
Facebooku obce a na vývěskách obce a kul-
turního centra.
Děkujeme všem, kteří se k této sbírce připojili
a využili možnost darovat věci, které už sami
nepotřebují. Některé poslouží potřebným nebo
jsou dále ekologicky recyklovány (až 70 % veš-
kerého materiálu ze sbírek se dále využije).
Podrobné informace o činnosti Diakonie
Broumov naleznete na webových stránkách
www.diakoniebroumov.org.

SBÍRKA PRO DIAKONII BROUMOV

„SLÁVA NA VÝSOSTECH BOHU,
A NA ZEMI POKOJ LIDEM
DOBRÉ VŮLE“

(BIBLE, LUKÁŠOVO EVANGELIUM 2, 14)

Betlémští pastýři byli svědky ojedinělého
zázraku. Nad naší zemí se otevřela nebesa
a množství andělů takto chválilo Boha:

„Sláva na výsostech Bohu, a na zemi pokoj
lidem dobré vůle.“

Byla to chvála Stvořiteli nebe a země,
a zároveň přání, aby na zemi zavládl pokoj.
Bez pokoje a klidu nemůže člověk prožívat
radost ani štěstí. Pokoj je základním
kamenem šťastného života.

V každodenním životě potřebujeme také
dobrou vůli. Bez ní nejsme schopni se
na ničem rozumném domluvit. Přijměme
proto pro svůj život tuto andělskou zvěst.

Šiřme s Boží pomocí pokoj mezi lidmi
a mějme dobrou vůli vůči svým bližním.

Všem žehná P. Petr Černota
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Živý BetlémŽivý Betlém

Čtvrtek 29. 12. 2022

v 16.00 hodin

Prostranství 
před Obecním úřadem

Hrajeme za každého počasí

Občerstvení zajištěno

Po skončení možnost posezení
v kulturním centru při zpěvu koled 

 

 

Ve dnech 6. - 8. ledna 
2023 

 

 
proběhne v obci 23. ročník 

 
 
 

TŘÍKRÁLOVÉ SBÍRKY  
 

 

Koledníci přijdou do Vašich domovů předat 

Vám radostnou zvěst. Děkujeme, že je 

přijmete a zároveň svým darem pomůžete 

potřebným. 
 

 Charita Hlučín 
 

 

Aktuální informace k průběhu Tříkrálové sbírky najdete na 

www.charitahlucin.cz nebo profilu Charity Hlučín na sociální síti Facebook.  

 

 

Myslivecké sdružení  
Píšť - Hůrky 

 

pořádá 
 

MYSLIVECKÝ PLES 
 

koná se v pátek 27. ledna 2023 od 20:00 hodin  
 

v sále Kulturního centra obce Píšť  
 

k tanci a poslechu hraje skupina  
 

DUO MISTRÁL 
 

připravena je bohatá tombola 
 

v ceně 300,- Kč je večeře 
 
 
 
 

 
rezervace míst přijímá  

Daniel Fichna, Strmá 498/2, Píšť 
tel: 606 170 727 
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DRUHÉ ŘÍJNOVÉ NEDĚLNÍ ODPOLEDNE
PATŘILO SETKÁNÍ SCHOL REGIONU HLU-
ČÍNSKA, KTERÉ SE LETOS USKUTEČNILO
V KOSTELE NEJSVĚTĚJŠÍ TROJICE
V BOHUSLAVICÍCH.

Pro všechny vystupující bylo připraveno zá-
zemí místní základní školy. Celkem vystou-
pilo deset schol, každá se dvěma písněmi.
Všechny scholy měly připraveny krátký me-
dailonek, který seznámil diváky s jejich
činností.
Naše schola se představila s písněmi „Bože
Otče na nebi“ a „Chci oslavovat“, které jste
mohli slyšet na letošním odpustu v Píšti.
Pro velkou část našich zpěváků to bylo
první setkání schol, kterého se aktivně
účastnili. O to větší radost jsme měli, když
se nám podařilo roztleskat publikum
už během vystoupení a mohli jsme tak
odcházet s hřejivým pocitem „rockových“
hvězd.
Setkání bylo zakončeno písní „Toužím“, kte-
rou si společně zazpívali všichni vystupující
a završili tak toto hudebně laděné od-
poledne.
Celý záznam je možné zhlédnout na strán-
kách: https://1url.cz/@DwaPro.

Hanka Homolová

SETKÁNÍ SCHOL V BOHUSLAVICÍCH

TRADUJE SE, ŽE PRVNÍ BETLÉM SESTAVIL SVATÝ FRANTIŠEK Z ASSISI JIŽ
VE 13. STOLETÍ. OD TÉ DOBY SE JEŽÍŠEK NA SENĚ ZAHŘÍVANÝ OSLEM
A VOLKEM STAL NEZAMĚNITELNÝM SYMBOLEM VÁNOC.

Pokud se chcete opravdu vánočně naladit, pak určitě nevynechejte návště-
vu Muzea Hlučínska, které připravilo unikátní výstavu betlémů. Ty jsou zají-
mavé nejen originalitou svého pojetí, ale také použitými materiály.
Na výstavě se nacházejí vyřezávané betlémy, dále keramické, papírové, pa-
ličkované, malované na skle, ale i textilní betlémy vytvořené formou
patchworku. Kromě klasických figurálních jesliček jsou na výstavě zařazena
snad všechna myslitelná pojetí betléma.
K velkým unikátům v tomto ohledu patří vzácné skříňové betlémy z 19.
století. Mezi vystavenými jesličkami lze narazit na spoustu regionálních
přesahů. Na pozadí jednoho betléma tak lze spatřit například těžní věž
dolu Anselm nebo Slezskoostravský hrad.
Vyloženě lokální charakter má Hlučínský betlém od řezbáře Gerharda Jan-
dy. Kromě panoramatu města Hlučína je zde zobrazena i řada místních
osobností. Mezi plejádou postaviček nechybějí řemeslníci, muzikanti
a dokonce ani zabíjačková scéna.
„K největším lákadlům patří bezesporu hornický betlém instalovaný
ve vojenském kufru. Ježíšek se zde ukrývá v uhelné sloji,“ prozradila kurá-
torka výstavy Jana Musialová.
Bezmála padesát vystavených betlémů pochází nejen z muzejních sbírek,
ale především od moravských a slezských sběratelů. Součástí výstavy jsou
nahrávky se vzpomínkami pamětníků na vánoční zvyky, ale také koutek pro
nejmenší, kde si děti mohou betlém postavit.
Výstava je v Muzeu Hlučínska otevřená od 1. prosince do 2. února. Jiří Neminář

BETLÉMY VMUZEU
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DNEM 1. ZÁŘÍ 1952 SE DATUJE ZAČÁTEK VÝUKY
NA HLUČÍNSKÉ HUDEBNÍ ŠKOLE, NYNÍ
ZÁKLADNÍ UMĚLECKÉ ŠKOLE. POJĎME
SI PŘIPOMENOUT NĚKTERÉ DALŠÍ VÝZNAMNÉ
ROKY V 70LETÉ HISTORII TÉTO INSTITUCE.

Na Hlučínsku bylo vyučování hudby až do polo-
viny 20. století pouze soukromou záležitostí.
Vyučovali zde kapelníci i privátní učitelé.
Za doby okupace sice existovala v Hlučíně Měst-
ská hudební škola pod německým názvem
Städtische Musikschule. Navštěvovali ji ale pře-
devším němečtí občané a její činnost neměla
dlouhého trvání.
Celková kulturní bohatost regionu stále podně-
covala tendence směřující ke vzniku oficiální
hudební školy. Začátkem roku 1948 bylo zřízení
Městské hudební školy odmítnuto kvůli špatné
finanční situaci města, ale také proto, že by ne-
bylo školu možno nikam umístit.
V červnu 1951 žádal MNV v Hlučíně Krajský ná-
rodní výbor v Ostravě o zřízení hudební školy
v Hlučíně. Důvodem byl nárůst počtu obyvatel-
stva, se kterým souvisí také zvýšený počet žáků
školou povinných a samozřejmě i velké procen-
to žáků, kteří měli zájem o hudební vzdělání.
Žádosti města bylo vyhověno a Hudební škola
v Hlučíně vznikla 1. září 1952.
Toho dne bylo ve 14 hodin slavnostně zahájeno
vyučování. Protože vlastní budova škole přiděle-
na nebyla, vyučovalo se ve třídách a kabinetech
hlučínského gymnázia. Chybělo také potřebné
vybavení, i hudební nástroje se sháněly po ce-
lém Hlučíně. Učební pomůcky se pořizovaly po-
zvolna a kupovalo se opravdu jen to nejnutnější.
K zápisu do školy bylo nutno získat nejméně 100
žáků. Občany k tomu neúnavně lákal místní roz-
hlas. První den zápisu se však přihlásilo jen pět
žáků. Zápis byl prodloužen a školu v prvním
roce nakonec navštěvovalo 112 dětí.
Pedagogický sbor byl složen z pěti učitelů. První
ředitelkou školy se stala paní Dagmar Skácelová,
která vyučovala hru na klavír. Pedagogický sbor
tvořili Antonín Skácel, Zdena Švidernochová
a Eva Plevová, kteří vyučovali hru na klavír. Ex-
terně zde působil pan Alois Blažej vyučující hru
na housle.
Historicky první veřejné vystoupení se usku-
tečnilo již po třech měsících fungování školy.
Koncertní síní pro besídku se tehdy stala kreslír-
na hlučínského gymnázia.
Školní rok 1954/1955 byl zahájen v budově bývalé
věznice ve Farní ulici. V těchto prostorách sídlí
instituce dodnes. Ve školním roce 1956/1957 byla
otevřena první pobočka hudební školy v Krava-
řích.
Velká změna v organizaci hudebního školství
nastala v roce 1960. Dne 15. prosince tohoto roku
byl vydán školský zákon, kterým nově vznikly Li-
dové školy umění, tzv. Lidušky. Tyto Lidové školy
umění byly obohaceny o nové umělecké obory

ZUŠ Hlučín slaví sedmdesát let
- výtvarný, taneční a literárně dramatický. V Hlu-
číně byl taneční obor otevřen ve školním roce
1965/1966 a tehdy vznikla další pobočka
v Chuchelné.

V následujícím školním roce nastupuje do hlu-
čínské LŠU nový učitel Stanislav Havlík. Jeho pří-
chodem datujeme vznik výtvarného oboru ško-
ly. Hned v září roku 1967 byl otevřen také obor
literárně dramatický. Tím vznikla čtyřoborová
umělecká škola v podobě, jakou ji známe
dodnes.
V únoru 1976 se začala psát nepřerušená histo-
rie Komorního orchestru Vejvanovský, který pod
tímto názvem působí dodnes. V roce 1979,
po odchodu paní ředitelky Skácelové do důcho-
du, se stal ředitelem LŠU Stanislav Havlík. V le-
tech 1988 a 1989 došlo k dalšímu rozšíření LŠU.
Vznikly podmínky pro rozšíření výuky na poboč-
kách v Kravařích, v Kobeřicích i v Dolním Bene-
šově. Vyučovalo se také na pobočce ve Štěpán-
kovicích a Bolaticích.
Vytváření poboček a jejich provoz umožnil výu-

ku v dalších větších místech obvodu, čímž
se zlepšila dostupnost školy pro nové žáky a vy-
tvořila se tím další centra kulturně-edukačního
prostředí.
Po roce 1989 se podařilo Lidušky vymanit ze sta-
tutu školských zařízení a pod názvem Základní
umělecké školy, tedy ZUŠ, je včlenit do novely
školského zákona. Dostaly své pevné místo
ve školském systému.
Nově vznikají v dalších letech pobočky také
v Hati, Šilheřovicích a Strahovicích, v září 1998
pobočka u nás v Píšti.
V roce 1999 odchází do důchodu dosavadní ře-
ditel Havlík. Na základě konkurzního řízení Škol-
ského úřadu Opava byla vybrána na pozici ředi-
telky školy paní Eva Niedobová, která ve škole
působila od roku 1976 jako učitelka hry na klavír
a vedla školu od 1. září 2000.
Od 1. ledna 2003 se stávají Kravaře samostatnou
ZUŠ včetně odloučených pracovišť v Bolaticích,
Chuchelné, Štěpánkovicích a Kobeřicích. V srp-
nu 2007 obdržela hlučínská škola titul Základní
umělecká škola Pavla Josefa Vejvanovského.
V roce 2010 začala škola tvořit svůj vlastní vzdě-
lávací program, který vychází z rámcového vzdě-
lávacího programu pro umělecké školství. Paní
ředitelka Eva Niedobová ukončila své období
řízení školy k 31. 8. 2016. Organizaci úspěšně ved-
la celých 16 let s plnou podporou svého zástup-
ce, pana Jana Prengela.
Z konkurzního řízení vzešel vítězně nový ředitel
Jan Huszár, který spolu se zástupcem Pavlem
Kozlem tvoří mužský tandem ve vedení školy.
Aktuálně má škola 762 žáků. Působí ve třech bu-
dovách v Hlučíně a na odloučených pracovištích
v Hati, Píšti, Šilheřovicích a Dolním Benešově.
Celkový počet zaměstnanců včetně externích
se dlouhodobě pohybuje kolem 45.
Největší počet žáků má tradičně hudební obor,
za ním následuje obor výtvarný, pak taneční
a literárně-dramatický. Za 70 let existence jedné
instituce je to obrovský posun vpřed!
To vše je možné uskutečnit jen a pouze s vý-
bornými kolegy a lidmi, kteří ve škole vždy byli
a nadále jsou. Jan Huszár, Radka Slaninová
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DO NAŠEHO KULTURNÍHO CENTRA ZAVÍTAL
V SOBOTU 22. ŘÍJNA OCHOTNICKÝ SPOLEK
DIVADLO Z JEDNOHO HRNCE S MUZIKÁ-
LOVÝM PŘEDSTAVENÍM NOC NA KARLŠTEJNĚ.
ZÁJEM DIVÁKŮ PŘEDČIL NAŠE OČEKÁVÁNÍ
A SÁL KULTURNÍHO CENTRA SE ZAPLNIL
DO POSLEDNÍHO MÍSTA.

Vystoupení mladých herců bylo na vysoké
úrovni. Mohli jsme tak strávit příjemný podvečer
sledováním oblíbeného muzikálu většiny Če-
chů. Představení pro nás bylo zajímavé i díky
účasti našeho občana Martina Salamona, pro
kterého byl král cyperský první větší rolí v he-
recké kariéře.
Po představení jsme se Martina zeptali na bez-
prostřední pocity: „Bylo moc příjemné hrát první
výraznější roli na domácí půdě. V obecenstvu

Divadelní Noc na Karlštejně měla úspěch

jsem viděl známé obličeje, jejich úsměvy a po-
tlesk mě pohladily na srdci. Díky za tuto příleži-
tost!“

Divadlo z jednoho hrnce k nám opět zavítá
21. června 2023 s představením Sen noci svato-
jánské. Linda Kotulová

OD OTEVŘENÍ NAŠEHO KULTURNÍHO CENTRA
PÍŠŤ V PROSINCI 2018 UPLYNULY UŽ ČTYŘI
ROKY. KDYŽ SE OHLÉDNU ZA TĚMITO LÉTY
PROVOZU, MOHU ŘÍCT, ŽE BYLY ÚSPĚŠNÉ.

V kulturním centru proběhly a stále probíhají
plesy, oslavy narozenin, svatební obřady, sva-
tební hostiny, jednání zastupitelstva obce, vý-
stavy, koncerty, besedy, schůze spolků a diva-
delní představení. Kulturní centrum se stalo
oblíbeným a velmi vytíženým místem setkávání
občanů a nedílnou součástí života naší obce.
Jediné období, kdy naše kulturní centrum zelo
prázdnotou, byl nouzový stav, kdy se nesměly
konat žádné akce. V nadcházejícím roce 2023
jsou všechny víkendy až na prosinec již obsaze-
ny. Linda Kotulová

Vysoká vytíženost kulturního centra

Foto Magda Smolková

Snímky Iveta Halfarová
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V NEDĚLI 20. LISTOPADU NÁS
RÁNO PŘIVÍTALO KRÁSNĚ
MRAZIVÉ POČASÍ, COŽ BYLO

IDEÁLNÍ PRO KONÁNÍ NAŠÍ LETOŠNÍ
ADVENTNÍ VÝSTAVY.

Návštěvníky uvítaly hned u vchodu „DÁMY“ odě-
né v róbách ve stylu vánočního stromečku.
A speciálně pro děti byl připraven uvítací výbor
sněhuláků různých velikostí a stylů.
Ve vánočně vyzdobeném předsálí bylo nachys-
táno posezení, kde si hosté mohli dát něco
dobrého ke kávě, pivo, víno, vánoční svařák ane-
bo punč. Pro řidiče a děti byla připravena i vari-
anta bez alkoholu. Hned vedle baru probíhal již
tradiční prodej vánočních hvězd, které lákaly ke
koupi svou krásou i barevnou rozmanitostí.
V sále pak nabízeli prodejci takovou spoustu
vánočního zboží, že oči nevěděly, kam se podí-
vat nejdříve. Zda na perfektně ušité dekorace
a doplňky, ozdoby z papírového pedigu, z drát-
ků, vitrážového skla, nebo krásné ozdoby
na stromeček vyrobené z perliček.
Jako dárek se určitě hodila bižuterie z chirur-
gické oceli a minerální kameny, ať už samo-
statně, nebo zakomponované do šperků.
Nechyběly ani výrobky z včelího vosku a medu,
jehož vůně k vánočnímu období neodmysli-
telně patří, stejně jako nádherně zdobené
perníčky.
Střed sálu byl vyhrazen dílničce pro děti, které si
samy nebo s pomocí rodičů či našich členek
mohly vyrobit sněhuláčky nebo jiné zimní po-
stavičky a vyzdobit si tak pokojíčky či přispět
k výzdobě svých domovů.
Doufám, že si každý z návštěvníků odnesl domů
něco hezkého, nebo se alespoň naladil na nad-
cházející adventní období.
Výstavu navštívilo kolem 350 hostů. Děkujeme
všem, kteří přišli, a těšíme se na Vás na naší další
akci! Dagmar Horáčková, ZO ČZS Píšť

ADVENTNÍ VÝSTAVA ZAHRÁDKÁŘŮ

Snímky Magda Smolková
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LETOŠNÍ ROK OPĚT NEZAČAL PŘÍZNIVĚ
Z DŮVODU POKRAČUJÍCÍ COVIDOVÉ EPIDE-
MIE. NAŠTĚSTÍ TENTO STAV BĚHEM JARNÍCH
MĚSÍCŮ POMINUL A MY SE MOHLI VRHNOUT
DO PŘÍPRAV PRVNÍ LETOŠNÍ AKCE, KTEROU
BYLA VELIKONOČNÍ PRODEJNÍ VÝSTAVA.

Konala se 3. dubna v prostorách Zahrádkářské
chaty po dvouleté vynucené přestávce. Necelé
dva týdny poté jsme na Zelený čtvrtek 14. dubna
pořádali posezení se zeleným pivem u zahrád-
kářů. Akce měla velkou návštěvnost nejen kvůli
zelenému pivu na čepu a bohatému očerstvení,
ale také zásluhou slunečného, téměř letního
dne. I ona se konala po dvouleté výluce.
Samozřejmostí bylo ještě před oběma jarními
akcemi uklidit venkovní prostranství včetně klu-
bovny. Jako každý rok se naši členové zúčastnili
jarní akce Ukliďme Česko pořádané Obcí Píšť
a provedli jarní řez nových ovocných stromořadí
v obci.
V letošním roce bylo pro zahrádkáře nejvýznam-
nější datum 12. června. V tuto neděli se konala
oslava 60. výročí založení spolku zahrádkářů
Píšť. Oslava byla zahájena slavnostní mší svatou
v kostele sv. Vavřince. Po mši zakončené
hymnou Te Deum se všichni přítomní členové
zahrádkářů shromáždili u lurdské jeskyně
na farní zahradě ke společné fotografii
s naším duchovním správcem farnosti
Otcem Petrem Černotou. Poté pokra-
čovaly oslavy na Zahrádkářské chatě obě-
dem a slavnostní výroční schůzí za účasti
starosty obce Daniela Fichny a místosta-
rosty Stanislava Bartuska. Na výroční schůzi
jsme mimo jiné mezi nás přijali šest nových
členů.
Druhou srpnovou sobotu jsme se vydali na zá-
jezd do Kroměříže. Navštívili jsme letní výstavu
Floria, kde si mohli návštěvníci prohlédnout
a zakoupit různé druhy rostlin, výrobků či jiných
exponátů. Dalším programem zájezdu byla pro-
hlídka arcibiskupského zámku a rozsáhlé zá-

2022: OHLÉDNUTÍ ZAHRÁDKÁŘŮ PÍŠŤ

mecké zahrady. Abychom viděli z botanických
krás co nejvíce, využili jsme motorizovaný vláček.
Před odjezdem domů se mnoho účastníků ob-
čerstvilo v restauracích a kavárnách na blízkém
kroměřížském náměstí.
V září se naši členové zúčastnili 26. ročníku Vý-

stavy hroznů Slezska ve Velkých Hošticích,
na které jsme organizaci Píšť reprezen-
tovali 83 vzorky révy vinné. Po vyhodno-
cení odbornou komisí jsme získali zlaté
umístění pro naši organizaci již popáté
za sebou. Na této výstavě se prezentujeme
více než dvacet let. Výsledky práce

píšťských vinařů skvěle propagují nejen zahrád-
kářský spolek, ale také naši obec v celém Slez-
sku.
Hned týden poté, ve dnech 17. a 18. září, jsme
uspořádali tradiční Zahrádkářskou výstavu
v prostorách Zahrádkářské chaty. K zhlédnutí
bylo mnoho druhů ovoce a zeleniny, spousta va-
riací květů jiřin i jiných okrasných rostlin. Zpest-
řením výstavy byly různé dekorace a jiné sběra-

telské zajímavosti. Nechybělo ani bohaté občer-
stvení v podobě domácích upečených dobrot.
Poslední říjnovou sobotu zahrádkáři společně
s Klubem 55+ uspořádali Halloweenskou akci
na Zahrádkářské chatě. Vnitřní prostory klubov-
ny i venkovní areál byly vyzdobeny
v halloweenském stylu - podobně, jak to známe
ze zahraničních zemí.
Naše členky napekly a připravily spoustu dobrot.
Byla nachystána také dílnička pro děti, které
si mohly vydlabat dýni nebo vyrobit jinou
halloweenskou dekoraci. Členové Klubu 55+ při-
pravili stezku odvahy v okolí chaty. Ve straši-
delných kostýmech vyčkávali na děti, které mu-
sely splnit nachystané úkoly, za něž byly
odměněny sladkostmi. Tato akce měla velký
úspěch mezi dětmi i dospělými.
V neděli 20. listopadu jsme v Kulturním centru
obce Píšť pořádali Adventní prodejní výstavu.
Zde si mohli návštěvníci zakoupit různé vánoční
dekorace, dárečky, perníčky a vánoční hvězdy.
Bližší informace k výstavě najdete v samo-
statném příspěvku zpravodaje.
Jako každoročně se členové zahrádkářů zúčast-
ňují akce Mikuláš a rozsvěcení vánočního stro-
mu na prostranství před obecním úřadem. Letos
jsme opět krájeli jablíčka, rozlouskávali ořechy
a prodávali teplou medovinu a pečený čaj.
Nejvýznamnější investiční akcí našeho spolku
byla kompletní renovace podlahy v sále Zahrád-
kářské chaty a provedení výmalby. Následovala
nutná brigáda členů s úklidem vnitřních prostor
a také venkovního areálu v podobě shrabání
a odvozu spadaného listí.
Tímto také děkujeme Obci Píšť za poskytnutou
finanční dotaci na investiční práce i všechny kul-
turní akce a za podporu činnosti spolku zahrád-
kářů. Všem přejeme pohodové a klidné vánoční
svátky, mnoho zdraví, štěstí a úspěšný rok 2023.

Daniel Plaček, Zahrádkáři Píšť
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V KOSTELE SV. VAVŘINCE SE 6. LISTOPADU
KONALA TRADIČNÍ SVATOHUBERTSKÁ MŠE,
KTERÁ BYLA OBĚTOVÁNA ZA ŽIVÉ A ZEMŘELÉ
MYSLIVCE A LESNÍKY.

Na Svatohubertskou mši do Píště se sjíždějí
myslivci z celého Hlučínska a rovněž se jí
pravidelně zúčastňují členové Řádu sv. Huber-
ta se sídlem na Kuksu. Je to vždy velmi
slavnostní událost nejen pro myslivce, ale také
pro veřejnost, o čemž svědčil plný kostel lidí.
Myslivci přišli do kostela poděkovat za vše,
co se jim v uplynulém roce podařilo pro přírodu
a zvěř udělat. Jako díkůvzdání za úspěšné lovy
přinesli a před oltář do chvojí položili ulovenou
zvěř - zajíce, pár bažantů a divokou kachnu.
Během slavnostní mše, kterou celebroval Otec
Petr Černota, zazněly v podání zpěváků a truba-
čů z Dolního Benešova skladby Svatohubertské
mše B-Dur od skladatelů Vacka a Selementa.
Slavnostní atmosféru mše umocňovala výzdoba
kostela s mysliveckými atributy, větvičkami
a plody lesa, kterou pečlivě nachystali místní
myslivci s jejich manželkami.
Díky patří všem myslivcům za účast na slavnost-
ní mši, stejně tak duchovnímu správci Otci Pet-
rovi za modlitby, a uživateli honitby Píšť -
společnosti Moravecká odbytová s.r.o. - za řádný
výkon práva myslivosti v naší honitbě.

za myslivce Daniel Fichna

SVATOHUBERTSKÁ MŠE V PÍŠTI

Snímky Magda Smolková

PF 2023

CHOVATELÉ
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DRUHÝ ROČNÍK SETKÁNÍ HASIČŮ Z PŘÍ-
HRANIČNÍCH ČÁSTÍ ČESKÉ REPUBLIKY
A POLSKA SE Z DŮVODU COVIDU USKU-
TEČNIL PO TŘÍLETÉ PAUZE, A TO DNE 8. ŘÍJNA
V SOUSEDNÍ POLSKÉ VESNICI OWSISZCZE.

Dorazily na něj týmy z obcí Owsiszcze, Nowa
Wioska, Boleslaw a Píšť. Z každého města soutě-
žily tři týmy - muži, ženy a staří páni.
Během setkání se bojovalo v nejrůznějších dis-
ciplínách, jako je zatloukání hřebíků do kmene,
roztahování hadic, kutálení pneumatik a jiné.
Vedle těchto netradičních disciplín se však
nemohlo zapomenout ani na klasický požární
útok.
V každé soutěži se samozřejmě sbíraly body,
které se na konci sečetly. Naše výprava obsadila
třetí místo. Nikola Miketová

Zlatý hattrick sportovních hasičů

SETKÁNÍ PŘES
HRANICE

SEZONA HASIČSKÉHO SPORTU JE DÁVNO
ZA NÁMI, A TAK JSME UŽ POUZE ČEKALI
NA SLAVNOSTNÍ VYHLÁŠENÍ. TO SE KONALO
5. LISTOPADU A NÁŠ MUŽSKÝ TÝM ZVEDL NAD
HLAVY POHÁR VÍTĚZŮ JIŽ POTŘETÍ ZA SEBOU,
COŽ SE V OSMILETÉ HISTORII LIGY DOSUD
NIKOMU NEPOVEDLO.

Tvrdá práce a tréninky do kopce prostě mají
něco do sebe. Muži vyhráli tři ligová kola,
a to v Bělé, v Bohuslavicích a dokonce i doma
v Píšti. Přitom platí nepsané pravidlo, že domácí
tým nevyhrává.
Dvakrát byli druzí, jednou třetí a jednou čtvrtí.
Samozřejmě byla i kola, která se jim moc nepo-
vedla, ale slabší chvilka se nevyhne nikomu. Díky
stabilním výkonům a umisťování převážně
na předních pozicích jim body celkově stačily.
Kluci vyhráli s náskokem sedmi bodů před
druhou Vrbicí a patnácti bodů před třetí Bělou.
Netrpělivě už vyhlížíme jaro a vstup do nové se-
zony. O pohár budeme samozřejmě bojovat
i příští rok. Obhájit je vždy těžší než vyhrát po-
prvé, ale pro nás už je obhajoba taková malá tra-
dice.
Děkujeme obci Píšť a SDH Píšť za nezbytnou
finanční podporu. Nikola Miketová

Foto Ondřej Fadrný

Snímky Magda Smolková a Ondřej Fadrný
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ZDRAVÍME VŠECHNY SPOLUOBČANY! RÁDI
BYCHOM VÁS INFORMOVALI O DĚNÍ V NAŠÍ
HASIČSKÉ JEDNOTCE, KTERÁ BYLA V ROCE
2022 POVOLÁNA KE 31 ZÁSAHŮM.

Z toho bylo 22 technických pomocí v rámci ko-
operace s ZZS Hlučín - padlé stromy, nebez-
pečný bodavý hmyz a další. U požárů
jsme zasahovali osmkrát, z toho jeden
byl většího rozsahu - shodou okolností
u nás v Píšti na Obecníkách, kde hořel
včelín stojící v lesním prostoru. Na likvi-
daci se podílely čtyři zásahové jednotky.
Dále nám pravidelně hoří skládka odpadu
na našem hřbitově. Je to vždy ve večerních
hodinách a máme podezření, že se jedná
o úmyslné činy žháře.
Jeden výjezd byl na záchranu zvířat. Konkrétně
papouška, který se usadil v koruně stromu a po-
dařilo se nám jej odchytit až s pomocí vodního
proudu a výškové techniky. Papoušek byl pře-
dán majiteli zcela v pořádku.
Proběhly také dvě námětová cvičení - první
u nás v Píšti u upříležitosti oslavy 90 let našeho
dlouholetého člena Walfrieda Solicha za účasti
jednotek z Bohuslavic a Závady. Pan Solich byl
dlouhou dobu velitelem SDH Píšť, proto jsme
cvičení provedli na jeho pozemku a dali mu
symbolickou možnost velet. Splnění úkolů jsme
pak oslavili v naší zbrojnici.
Druhé okrskové cvičení proběhlo v Závadě, kde
hořela truhlárna. Prováděla se cvičná záchrana
a evakuace osob s následným hašením požáru.
Po ukončení a vyhodnocení jsme se vrátili zpět
na základnu. Zrovna v ten večer došlo k dalšímu
opravdovému požáru odpadu na hřbitově, takže
jsme se ten den nenudili.

Začalo zimní období, opět je tu topná sezona.
Proto apelujeme, abyste si nechali udělat od-
bornou revizi komínu. V případě jeho zahoření
dojedou kromě hasičů také policisté a budete
povinni předložit doklady o revizi. Pokud je ne-
máte, hrozí tučná pokuta.
Touto cestou také zveme do našich řad nové

členy zásahové jednotky. Pokud máte
zájem a chuť pomáhat při zásazích,
ozvěte se nám. Budeme se těšit
na nové kolegy.
Telefonní kontakty: 777 222 368, 722 092

605, 731 242 963.
Touto cestou bych chtěl poděkovat všem

členům jednotky za jejich obětavou práci
v roce 2022. Děkuji všem!

Josef Habura, velitel JSDH Píšť

VESELÉ VÁNOCE A ŠŤASTNÝ NOVÝ ROK 

                                      PŘEJÍ HASIČI PÍŠŤ 

z činnosti JSDH Píšť
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LETOŠNÍ ROK SE POMALU CHÝLÍ KE KONCI
A ČEKÁ NÁS JEHO HODNOCENÍ.
CO SE ZMĚNILO V NAŠEM ŽIVOTĚ, JAK NÁS
OVLIVNILY UDÁLOSTI, KTERÉ SE BĚHEM
TOHOTO ROKU UDÁLY? ASI SI JEJ KAŽDÝ
ZHODNOTÍME PODLE SVÉHO.

My včelaři bilancujeme uplynulý rok například
podle množství vytočeného medu, počtu vymě-
něných matek, nebo kolik včelstev jsme zazi-
movali a v jaké síle. Snad mohu říct za naše vče-
laře, že po této stránce byl rok 2022 lepší než ty
minulé.
Ovšem stejně jako všech ostatních se i nás bo-
hužel dotklo zdražování veškerých surovin a ma-
teriálů, které jsou pro chov včel nezbytné. Proto
se zvedla i cena medu. Snad to nedojde tak
daleko, jak nám říkala babička, že cena 1 kg
medu = 1 kg másla. Někde se to zastavit musí.
Nyní se vraťme k činnosti naší základní or-

VČELAŘI OSLAVÍ VÝROČÍ 90 LET
účastníků pochodu. Všem děkujeme, že jste
se zastavili v „našem království“ na poldru.
V letošním roce jsme se začali připravovat na ju-
bileum 90 let založení naší organizace, které
připadá na rok 2023. Budeme dělat vše pro to,
abychom tento rok oslavili společně s Vámi
na naší akci Medobraní 2023 ve Vřesině.
Nyní se vrátím k našemu poslednímu
včelímu produktu, který mnozí z nás
používají nejčastěji, a to je med. Chytré
knihy píšou, že med je potravina sacha-
ridového charakteru složená především
z glukózy, fruktózy, organických kyselin,
enzymů a pevných částic zachycených při
sběru sladkých šťáv z květů (nektar), výměšků
hmyzu na povrchu rostlin (medovice) nebo
na živých částech rostlin včelami, které je sbírají,
přetvářejí, uskladňují a nechávají dehydrovat
a zrát v plástech.
Med nemůže vzniknout bez včelstva jako celek.

pomocí medometu. Jedná se o působení od-
středivé síly na med v plástech. Rovněž je
možné získat tzv. plástečkový med, který včely
nanosí do maličkých rámečků. Ty si nejdříve vy-
staví a následně je včelař i s medem vyřeže. Pak
může být med lisovaný, který je získávaný z ne-

rozběrných úlů, což je plástev s medem, ale
bez plodu.
Jaké medy známe? Nejčastěji medy kvě-

tové (nektarové), smíšené nebo medovi-
cové. Pak se můžeme setkat

s jednodruhovými medy, jako je med
akátový, medovicový nebo řepkový. Může-

me se v současnosti potkat i s medem pohan-
kovým. Není ovšem moc chutný. Má silně na-
hořklou chuť, tmavou barvu a nevábnou
konzistenci. Nedoporučuje se přidávat do tep-
lých nápojů. Ovšem připisují se mu silné an-
tisklerotické účinky, stejně jako celé rostlině po-
hanky.
Účinky medu? Med můžeme označit jako potravi-
nu s výrazným dietetickým účinkem, který
zlepšuje fyzickou kondici a brání vzniku
nadměrné únavy. Má výrazně pozitivní účinek
na zažívací potíže. Díky tomu, že obsahuje mi-
nimální množství bílkovin, je med vynikajícím
podpůrným prostředkem při onemocnění ledvin.
A takto bychom mohli pokračovat velmi dlouho.
Každý z nás si může najít informace o účincích
medu nejenom v literatuře. Spíše sáhneme po
rychlejším prostředku na vyhledávání informací
- internetu.
A kvalita medu? Říká se obecně, že med je nej-
častěji falšovaná potravina. Často se setkáváme
s dotazem u zákazníků, který med je lepší.
To nelze říct, pokud je odebíraný zralý. Každému
z nás chutná jiný med. Někdo má rád pastový,
jinému chutná medovicový nebo lipový.
Abychom mohli prohlásit, že je med kvalitní,
musí splňovat řadu kritérií. Ty stanovují nor-
mované ukazatele chemicko-fyzikálních para-
metrů vycházející z příslušné vyhlášky Minis-
terstva zemědělství. Kvalitu medu si může
každý včelař nechat ověřit v několika laborato-
řích v České republice a dostává následně po-
tvrzení o kvalitě svého produktu. Je proto nej-
lepší, když si každý najde svého prověřeného
včelaře a odebírá od něj med pravidelně.
Tak ať Vám med chutná i v následujících
chladných dnech, týdnech i měsících, a ať
se Vám vyhýbá jakékoli nachlazení.
Závěrem Vám chci poděkovat jménem všech
včelařů naší základní organizace za přízeň, kte-
rou nám věnujete. Rovněž chci poděkovat
obecním úřadům Vřesiny, Píště, Závady, Bo-
huslavic a Bělé za podporu naší činnosti.
Do nadcházejících vánočních svátků Vám všem
přejeme hodně zdraví, štěstí a pohody, aby ten
následující rok vyšel podle Vašich představ.

Všechno dobré za ZO včelařů přeje
Helena Komárková

ganizace. V současné době má 36 členů. Základ-
na je tvořena včelaři z Vřesiny, Píště, Bohuslavic,
Závady a Bělé. Za poslední tři roky jsme přivítali
sedm nových členů a bohužel pět členů nás
opustilo. V péči máme celkem 517 včelstev
a jako jediná organizace v okrese Opava máme
včelařský kroužek s jedenácti členy a vlastníme
kočovný vůz se šesti včelstvy.
Místní včelaři se účastní akcí, které pořádají
jednotlivé obce. Vřesinští včelaři se opět před-
stavili na největší obecní akci Ukončení
prázdnin, kde jsme měli stánek s medovými vý-
robky včetně medového piva. Druhá akce podzi-
mu byla Hlučínsko vřesinská šlápota. Vyšlo
krásné, teplé počasí a přišel velmi velký počet

Včela - létavka vyletí z úlu pro nektar. Vrací se
s ním zpět a při předání nektaru úlové včele
se spouští celý mechanismus tvorby medu. Vče-
ly si jej několikrát předávají a následně obo-
hacují o enzymy, aminokyseliny a další látky
ve stopovém množství, jako jsou tuky a vitaminy.
Následuje štěpení složitých cukrů na cukry
jednoduché a rovněž dochází k zahušťování
medu tak, aby se zabránilo množení mikroor-
ganizmů a med byl konzervován. Jakmile je
med dostatečně hustý, včely jej přenášejí do bu-
něk. Ty jsou plněny po okraj a zavíčkovány vos-
kovými víčky.
Když je med v úle zralý, přicházíme my včelaři,
abychom jej od včel získali. Je to vytáčení medu
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PO DVOULETÉ PAUZE JSME SE ZASE MOHLI
VŠICHNI SEJÍT NA TRADIČNÍ AKCI MIKULÁŠ
A ROZSVĚCENÍ VÁNOČNÍHO STROMU. SVÁ-
TEČNÍ ATMOSFÉRU PRO NÁS VYKOUZLILA
SVÝMI PÍSNĚMI SCHOLA A DĚTI Z MATEŘ-
SKÉ ŠKOLY. PAN STAROSTA UVÍTAL
ÚVODNÍM SLOVEM VŠECHNY NÁVŠTĚVNÍKY,
PAN FARÁŘ VŠEM POŽEHNAL A POPŘÁL
KRÁSNÝ ADVENT.

Místní spolky nachystaly bohaté občerstvení.
Děti si mohly vyrobit vánoční ozdobu v tvořivé
dílničce, pustit lodičku, napsat dopis Ježíškovi,
rozkrojit jablíčko nebo rozlousknout oříšek.
Měli jsme nachystánu i kovářskou dílnu, kde
mladý kovář vyrobil zájemcům podkovu pro
štěstí. Návštěvníci si mohli za dobrovolný pří-
spěvek odnést svazek jmelí.
Letošní mikulášská nadílka byla rekordní v po-
čtu návštěvníků i aktivních účastníků, kteří
akci pomáhali připravit, ale hlavně v částce,
která se vybrala pro dobročinné účely. Letos
jsme se rozhodli finančně pomoci Františkovi
Štěpáníkovi, devítiletému chlapci, který
od narození bojuje s nepřízní osudu.
Kvůli svému předčasnému příchodu na svět
a dětské mozkové obrně se neobejde bez
kompenzačních pomůcek, pravidelných neu-
rorehabilitací, ergoterapie a dalších po-
třebných terapií. Bohužel toto vše je finančně
velmi náročné a většinu potřebných terapií
pojišťovny nehradí, takže je maminka Františ-
ka musí financovat sama. Díky Vám všem
se pro Františka vybralo 20.967 Kč.
Na závěr bych ráda poděkovala všem, kteří po-
mohli akci připravit a zrealizovat. Děkujeme
také panu Karlovi Meiselovi z ulice Spojovací
za darování vánočního stromu. Skupina ČEZ
nám ze svého dotačního programu věnovala
na nákup nového vánočního osvětlení
pro vánoční strom 20.000 Kč. Linda Kotulová

MIKULÁŠ POD ROZSVÍCENÝM STROMEM

Snímky Magda Smolková
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LETOŠNÍ ROK BYL PRO MAMINKY A NAŠE
KULÍŠKY TĚŽŠÍ NEŽ OBVYKLE. NA JAŘE JSME,
DOUFEJME, DOČASNĚ OPUSTILI PROSTORY
KLUBU A MUSELI SE TAK POPRAT S TÍM, JAK
DÁLE POKRAČOVAT. TO VŠE PRO DOBROU
VĚC, PROTO JSME SE NEVZDALI A ZAČALI
CVIČIT, CO NÁM SÍLY STAČILY.

A bilance? Pro letošní rok máme společně strá-
vených úctyhodných a pohodových 184 hodin
na cvičení kojenců a batolat, babymasážích
a v tvořivých dílničkách. Scházíme se teď
od pondělí do čtvrtku, kdy se vídáme s lektor-
kami Luckou, Barčou, Maruškou a Bětkou.
Za jejich práci, trpělivost i kreativitu
v provizorním prostředí jim patří velké díky.
Abychom se naladili na vánoční atmosféru
a navázali na loňskou stezku Po stopách Mikulá-
še, a především aby se děti dozvěděly více
o Vánocích a tradicích, připravili jsme si pro ně
Adventní stezku. Na jednoduchých stanovištích
měly za pomoci rodičů možnost zjistit,
co se skrývá pod každou adventní nedělí, i jaké
zvyky a tradice s sebou celý advent přináší. Dě-
kujeme všem rodičům a dětem za hojnou účast
a těšíme se na další vydařenou akci.
V příštím roce nás opět čeká spousta zábavy
a akcí. Startujeme 7. ledna na maškarním plese,
který budeme pořádat v součinnosti s SRPMŠ.
Následovat bude 18. ledna přednáška První po-
moc a resuscitace u dětí.
V březnu se můžete těšit na tradiční bazar dět-
ského oblečení a potřeb. Poté se začneme po-
malu připravovat na příchod jara a Velikonoce,
kdy nás bude čekat Zajíčkova stezka. V tu dobu
už snad budeme opět v klubu a maminky bu-
dou moci znovu využívat prostory včetně herny,
která byla naší nedílnou a důležitou součástí.

PLÁN AKCÍ NA ROK 2023
Každé po, út Cvičení kojenců a batolat

s Barčou
Středy Babymasáže s Bětkou
Čtvrtky Tvořivé dílny s Maruškou
7. ledna Maškarní ples (pořádá

SRPMŠ + Klub maminek
s dětmi Píšť)

18. ledna přednáška První pomoc
a resuscitace u dětí

11. března Jarní bazar dětského zboží
a potřeb

Duben Zajíčkova stezka
Srpen Ukončení léta s klubíkem
16. září Podzimní bazar dětského

zboží a potřeb

MAMINKY A DĚTIČKY Z KLUBÍKU

V rámci Klubu maminek s dětmi Píšť došlo
ke změnám také v členské základně, kterou
opustily maminky vracející se do pracovního po-
měru. Ale přibylo i dost nových členů, za což
jsme velice rádi. Děkujeme všem bývalým
i nynějším členům, konkrétně za činnost v tom-
to roce, a těšíme se na ten příští. Doufáme, že
následující rok bude plný zábavy, výroby a po-
hybu. A hlavně, že ho budeme trávit spolu opět
v našem klubíku.
Pokud máte chuť se k nám připojit a začít cvičit
se svými dětmi, rádi Vás uvítáme. Začínáme
už s miminky od tří měsíců pod vedením zku-
šené lektorky. Pro mladší děti máme otevřeny
babymasáže, pro ty starší nabízíme tvořivé
dílničky. Pro více informací, námětů či dotazů
nás kontaktujte na e-mail klub.pist@seznam.cz.
Za klub maminek přeji všem lidem, aby násle-
dující rok prožili ve zdraví a aby byl plný lásky,
porozumění a zábavy.

Nikola Drobná, Klub maminek s dětmi Píšť
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JEN MÁLOKDO MÁ RÁD DOBU PRODLU-
ŽUJÍCÍCH SE VEČERŮ A KRÁCENÍ MLHAVÝCH
LISTOPADOVÝCH DNŮ. BÝVÁ TO ČAS, KDY
USEDÁME NAD DOBROU KNIHOU, VĚNUJEME
SE KONÍČKŮM, SCHÁZÍME SE S PŘÁTELI NEBO
DOKONČÍME RESTY, KTERÉ JSME V LÉTĚ
NESTIHLI. S PŘÍCHODEM ADVENTU JSME PLNI
OČEKÁVÁNÍ A PŘÍPRAV NAŠICH DOMOVŮ
K RADOSTNÉMU A SPOKOJENÉMU PROŽITÍ
VÁNOČNÍHO ČASU.

V podzimním dnech se členové Klubu seniorů
v Píšti setkávali při různých příležitostech. Počát-
kem října byly naše členky nápomocny u svozu
šatstva, textilu, obuvi, hraček a domácích potřeb
pro Diakonii Broumov, která svou činností po-
máhá sociálně slabším občanům.
Na pozvání se pětičlenná skupina členů poprvé
účastnila zajímavé akce v Hlučíně - Kluby klu-
bům. Tentokrát jako diváci; podstatné bylo, že
program setkání připravovaly vybrané kluby se-
niorů a společnost se vesele bavila.
Listopadová odpoledne patřila tematickým
přednáškám v místím kulturním centru. Počát-
kem měsíce se uskutečnila přednáška Charity
Hlučín o poskytovaných službách. Přednášeli
Ing. Sobol a Mgr. Kostková o možnostech ob-
jednání, zapůjčení, využití zdravotních pomů-
cek i o cenách jednotlivých služeb. Tyto smyslu-
plné informace mohou být vodítkem pro
všechny v případě stálých i nečekaných
zdravotních obtíží. Poté mohli zúčastnění po-

Adventní přednášky a prožitky

sluchači posedět a pobavit se navzájem
u malého občerstvení.
Neméně zajímavé bylo další setkání se zástupci
Policie ČR Opava, kteří měli pro nás připravenu
přednášku na téma Kybernetická bezpečnost
aneb Šmejdi v akci (píšeme o ni v samostatném
článku v tomto čísle - pozn. red.). Byli jsme upo-
zorněni na nekalé postupy podvodníků, kteří
si ke své činnosti vybírají právě seniory. Zajímavé
bylo vysvětlení, jak se chovat v prostředí počíta-
čů, mobilních telefonů; jak jednat s podvodníky,
zazvoní-li u našich domovních dveří.
V předvánočním čase přispěl Klub seniorů

v Píšti k nabídce občerstvení na již tradičním
setkání s Mikulášem, které proběhlo 3. prosince.
Návštěvníci mohli ochutnat teplý vánoční punč
a výbornou polévku.
Na 8. prosinec jsme naplánovali zájezd
na vánoční trhy do polské Wroclawi, 12. prosince
proběhla přednáška na téma „O bylinkách
a mastičkách na potlačení bolesti pohybového
ústrojí člověka a posílení imunitního systému.“
Hned následující den 13. prosince jsme pak při-
pravili přátelské posezení členů v kulturním
centru se zábavou a vánoční večeří.
Závěrem roku děkuje výbor Klubu seniorů v Píšti
za přízeň našim členům, která je motivací
k dalším nápadům v činnosti. Nápady se lépe
realizují za přispění našich aktivních členů a do-
tační podpory Obce Píšť. Srdečně děkujeme
a přejeme všem šťastné a požehnané vánoční
dny! Marie Halfarová

POČASÍ JAKO MALOVANÉ PŘILÁKALO RODIČE
S DĚTMI NA TRADIČNÍ DRAKIÁDU, KTERÁ
SE LETOS KONALA 7. ŘÍJNA NA KOPCI V ULICI
K OBECNÍKU. NEBE BEZ MRÁČKU PLNÉ
BAREV, LÉTAJÍCÍCH MOTÝLŮ, PAPOUŠKŮ,
PRINCEZEN ČI JINÝCH DRAKŮ.

Sluníčko nám svítilo, vítr foukal. Co více bychom
si mohli od drakiády přát? Díky vydařenému po-
časí jsme se těšili i z velkého zájmu dětí a jejich
rodičů, kterého si velmi vážíme.
Pro všechny účastníky, ale hlavně pro ty nej-
menší, byly připraveny soutěže a výtvarné aktivi-
ty. Děti draky nejen pouštěly, ale také zdobily
krepovými mašlemi či dokonce „krmily“.
Vyzkoušet si všichni mohli malování na kamínky
či výrobu podzimní dekorace do květináče, a vý-
tvorem pak obdarovat své nejbližší.
Během celé akce byl zajištěn teplý čaj na zahřá-
tí. Završením příjemného odpoledne bylo
společné opékání párků.
Všem Vám děkujeme za hojnou účast a pomoc
při organizaci celé akce.

Hanka Homolová, tým SRPMŠ

DRAKIÁDA

A v novém roce
ať splní se všechna Vaše přání

ať anděl strážný
Vás na všech cestách chrání

neduhy a strasti
ať se Vás straní

Pokojný nový rok 2023
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S BLÍŽÍCÍM SE KONCEM ROKU SE OBVYKLE
ZAMÝŠLÍME A BILANCUJEME, CO NÁM TEN
LETOŠNÍ PŘINESL, CO SE NÁM POVEDLO
A CO JE TŘEBA VYLEPŠIT. TENTO ROK BYL PRO
NÁS VELICE PESTRÝ A BOHATÝ NA RŮZNÉ AKCE.

Čas letí jako voda, na nikoho nepočká. Proto
si vážíme každičké chvíle, kterou můžeme
společně strávit, protože každý moment je výji-
mečný.
Takovou výjimečnou akcí bylo začátkem
září týdenní putování s dvacetičlennou
klubovou partou po zajímavých místech
Česka. První zastávka byla v ekocentru
Čapí hnízdo s prohlídkou celého areálu.
Dále pokračování do města Osek, které
se nachází v podhůří Krušných hor,
s ubytováním přímo v cisterciáckém klášteře.
Dominantou kláštera je kostel Nanebevzetí Pan-
ny Marie, který jsme si prohlédli i s průvodcem.
Další den byla plánována exkurze do uhelného
safari v Mostě, které nabízí vstup do těžebních
lokalit za plného provozu. Poté jsme navštívili
německou vesničku Seiffen známou produkcí
hraček a ozdob ze dřeva.
Během pobytu jsme dále zavítali do lázeňského
města Teplice a někteří navštívili i Kadaň. Po-
slední třešničkou na dortu byla při zpáteční
cestě návštěva biskupství v Litoměřicích. Milé
přivítání s prohlídkou biskupství a bohaté po-
hoštění nás velice překvapilo.
V hlučínském kulturním domě se 22. září konala
tradiční akce Kluby klubům, které se zúčastnili
také naši zástupci. A to i v soutěži, tentokrát
na téma „Jak znáš Hlučínsko“. I když jsme
se neumístili na stupních vítězů, prožili jsme
krásné odpoledne se seniory z blízkého okolí.
V prosluněnou sobotu 8. října se někteří členové
zúčastnili tradiční Hlučínsko vřesinské šlápoty.
Perfektně připravená trasa vedla z Hlučína
do Vřesiny, kde nás čekalo zasloužené občer-
stvení.
Na 18. října připravila Krajská rada seniorů Mo-

ravskoslezského kraje už páté vědomostní klání
v Ludgeřovicích, kterého se zúčastnili naši
členové. Za spolek bojovali manželé Zelníkovi
a Zdenka Poláčková. Získali krásné čtvrté místo
z celkových jednadvaceti družstev. Blahopřejeme!
Mezi super akce patřil Halloween pořádaný
společně se zahrádkáři na Zahrádkářské chatě
v Píšti. Halloween je v našich končinách brán
spíše jako svátek pro děti. V různých zemích

se slaví různými způsoby, ale vyřezávání
dýní, masky, světlo svíček a vzpomínání
na zesnulé blízké je jeho základem. Zná-
me to tak z filmů, kdy děti chodí na kole-
du po sousedství a dostávají sladkosti.
U nás se Halloween posledních pár let
rozrůstá také a je vidět, že se lidem dý-
ňové lucerny kolem domu nebo za okny

líbí. S maskami jsme ještě opatrní, ale co není,
může být.
I my jsme si připravili nejen pro děti, ale i pro
dospělé strašidelnou stezku, na které se před-
vedli někteří členové klubu ve strašidelných kos-
týmech. Děti musely plnit úkoly, za které byly
také odměněny sladkostmi. Nechybělo ani bo-
haté občerstvení. Tato akce měla veliký úspěch.
K zaběhnutým akcím v klubových prostorách

patří i pravidelné cvičení pro zdraví, dále jóga
pod vedením Lubomíra Stuchlého, saunování,
odborné masáže nebo besedy na různá témata.
V říjnu proběhly zajímavé besedy „Cestujeme
po Řecku“ a „Jožka Černý“ o jednom z nejzná-
mějších moravských zpěváků, označovaném
za krále lidových písní.
Tradicí jsou také středeční návštěvy plaveckého
bazénu v Kravařích s účastí v „Plavecké soutěži
měst", která se koná vždy v říjnu jako kondiční
plavání na čas.
Když je pěkné počasí, absolvujeme společné vy-
cházky do přírody nebo cyklovýlety. Také hro-
madné návštěvy kulturních akcí v Píšti nám
neuniknou.
První adventní neděli 27. listopadu jsme
společně rozsvítili vánoční strom. Při této příleži-
tosti posíláme světlo naděje s přáním po-
hodových vánočních svátků a spoustu zdraví
a božího požehnání v roce 2023 do všech
domácností v Píšti a všem lidem dobré vůle.
Zároveň děkujeme Obci Píšť za podporu
činnosti našeho spolku.
Víra ať Vás posílí, láska ať Vás naplní,
naděje ať Vám nikdy nechybí!

Za spolek Sousedé 55+ Lydie Palovská

SOUSEDÉ 55+
V ČASE BILANCOVÁNÍ
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PO DLOUHÉ DVOULETÉ PAUZE JSME SE SETKALI VE ČTVRTEK
24. LISTOPADU NA NAŠÍ ZÁKLADNÍ ŠKOLE V PÍŠTI U PŘÍLEŽITOSTI
TRADIČNÍCH VÁNOČNÍCH TRHŮ.

Prostor školy se během chvilky zaplnil velkým množstvím návštěvníků.
Někteří k nám zavítali poprvé, jiní už poněkolikáté. Na vyzdobených
chodbách jsme mohli pozorovat radostné oči žáků, kteří nabízeli a pro-
dávali své kreativní výtvory.
Po dlouhé přestávce se potvrdila zručnost žáků i šikovnost deváťáků, kteří
zajistili kvalitní a rychlé občerstvení. Uplatnila se i fantazie učitelů, důleži-
tá při vymýšlení rozmanitých vánočních a adventních dílniček.
Je třeba také připomenout dlouholetou spolupráci se Střední za-
hradnickou školou v Ostravě, jejíž zástupci nás navštívili i letos. A v nepo-
slední řadě je nutno také poděkovat paní Alžbětě Oyolo a paní Radce
Slaninové za zajištění vánočního pásma písní i koled, které do budovy
školy vnesly krásnou vánoční atmosféru.
Děkujeme rodičům, žákům i učitelům, kteří vzájemnou spoluprací při-
spěli k pohodové a klidné atmosféře letošních vánočních trhů. Pevně vě-
říme, že se opět ve zdraví setkáme i v následujícím roce.
Závěrem bychom rádi všem poděkovali i za peněžní dary či hmotné
příspěvky. Marcela Gajdová

VÁNOČNÍ TRHY

Snímky Magda Smolková
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ZAČÁTEK NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU
2022/2023 PŘIPADL NA ČTVRTEK 1. ZÁŘÍ.
PO DLOUHÝCH DVOU LETECH JSME
ZAHÁJILI ŠKOLNÍ ROK SPOLEČNĚ
V TĚLOCVIČNĚ S PANEM STAROSTOU
DANIELEM FICHNOU, MÍSTOSTAROSTOU
STANISLAVEM BARTUSKEM A PANEM
FARÁŘEM PETREM ČERNOTOU.

Do první třídy, kterou letos vede paní učitelka
Renata Krakovková, nastoupilo 22 prvňáčků.
Školní tým se rozrostl o paní učitelku Barboru
Blizňákovou, Markétu Pacurovou a o nového
pana školníka Miroslava Zuga.
Do školních lavic letos usedlo 189 žáků. Třídy
mateřské školy navštěvuje 80 dětí.
Přeji všem, aby se jim nejen školní rok
2022/2023 nadmíru vydařil.

Lukáš Hrubý, ředitel

ZAHÁJENÍ NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU

V POLOVINĚ LISTOPADU JSME ZAVÍTALI
NA NÁVŠTĚVU MÍSTNÍ KNIHOVNY V PÍŠTI.

Přivítala nás usměvavá paní knihovnice, která
děti seznámila s provozem knihovny a jejími
prostory. Povídali jsme si o knihách a o tom,
co všechno si nejen děti mohou v knihovně za-
půjčit.
Paní knihovnice s pomocí kamaráda Brumdy
přečetla dětem příběh Včelích medvídků. Děti
byly velmi pozorné a moc se jim tento příběh
líbil. Mohly si také samy vybrat a prohlížet kni-
hy, časopisy a leporela, které je zaujaly. Beseda
v knihovně se všem moc líbila.
Na závěr návštěvy obdržely děti malou sladkost.
Děkujeme paní knihovnici! Markéta Pacurová

Návštěva
knihovny
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V PONDĚLÍ 21. ŘÍJNA SE SKUPINA ŽÁKŮ NAŠÍ
ŠKOLY VYPRAVILA NA POZNÁVACÍ ZÁJEZD
DO JIHOVÝCHODNÍ ANGLIE. NAVŠTÍVILI JSME
HRABSTVÍ EAST AND WEST SUSSEX. V PÍŠTI
NÁS VYZVEDL AUTOBUS, ZE KTERÉHO NÁS
UŽ VYHLÍŽELI ŽÁCI Z KARVINÉ. DALŠÍ
ZASTÁVKOU BYL KOLÍN, KDE NÁS ČEKALA
DALŠÍ SKUPINA ŠKOLNÍ VÝPRAVY.

Cesta dvoupatrovým autobusem byla velmi ná-
ročná, ale svačinky našich maminek nám ji zpří-
jemňovaly. V úterý kolem sedmé hodiny ranní
jsme se dostali do Eurotunelu, což byl pro větši-
nu z nás zážitek.
Naším prvním poznávacím cílem byl Brighton.
Užívali jsme si procházku po pobřeží a poté
navštívili Upside Down House. V něm jsme poří-
dili fotografie, ze kterých se nám zamotala
hlava. Dále jsme viděli Royal Pavilion, Brighton
Palace Pier a The Lanes.
Večer jsme se přesunuli do města Worthing, kde
jsme byli rozděleni do rodin. Ty se o nás celou
dobu pobytu staraly a hostily pochoutkami bri-
tské kuchyně.
Třetí den při výstupu na útesy Seven Sisters jsme
zažili poměrně silný protivítr, ale za dechberoucí
výhledy to rozhodně stálo. Odpoledne jsme
navštívili městečko Eastbourne a Worthing, kde
nás čekaly zábavné kvízy a interakce s místními
obyvateli.
Čtvrtek byl ve znamení lodí. Den jsme zahájili
prohlídkou Historic Dockyard v Portsmouthu,
kde jsme si vyzkoušeli, jak žili námořníci na lodi
HMS Victory. Pokračovali jsme procházkou
ke Spinnaker Tower a po pobřeží se vrátili k au-
tobusu.
Poslední den nás čekalo brzké vstávání na celo-
denní výlet do Londýna a rozloučení s rodinami.
Autobus nás vysadil v Greenwichi, odkud jsme
se lodí vydali na plavbu po Temži.

POZNÁVACÍ ZÁJEZD DO ANGLIE
Během hodinové cesty jsme viděli Tower Bridge,
Shard, Tower of London, Shakespearův Globe,
London Eye a nakonec vystoupili u Big Benu.
Přes St. James Park jsme se dostali
k Buckinghamskému paláci a odtud na Pica-
dilly Circus, kde si žáci nakoupili poslední dáreč-
ky domů.
Na závěr nás čekala jízda na London Eye a roz-

loučení s Londýnem. Následovala trasa metrem
k autobusu a cesta zpět, která rychle uběhla,
a my se mohli šťastně vrátit do Píště.
Anglické jídlo a způsob života byly pro nás sice
něčím novým, ale dokázali jsme se rychle při-
způsobit. Celkově zájezd hodnotíme jako velice
úspěšný a doufáme, že se tam ještě znovu
podíváme. Markéta Ostárková
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VŠICHNI VÍME, JAK JE DŮLEŽITÉ VYBRAT
SI PRÁCI, VE KTERÉ BUDEME SPOKOJENÍ
A ŠŤASTNÍ. SAMOZŘEJMĚ NENÍ JEDNODUCHÉ
ZVOLIT SI SPRÁVNOU STŘEDNÍ ŠKOLU, KTERÁ
NÁM V BUDOUCNU PRÁCI ZAJISTÍ.

Naše Základní škola v Píšti se proto rozhodla
v průběhu celé devítileté školní docházky
umožnit žákům navštěvovat či realizovat celou
řadu rozmanitých workshopů, exkurzí, projek-
tových dní či jiných aktivit spojených s různými
profesemi.
Výchovná poradkyně ZŠ v Píšti vytvořila Plán ka-
riérového poradenství, ve kterém jsou pevně
stanoveny jednotlivé aktivity spojené
s profesním zaměřením pro první až devátý
ročník školní docházky. V rámci takto vytvořené-
ho plánu navštívili již žáci sedmého a osmého
ročníku Škodu Vagonka, a.s. v Ostravě.
Sedmáci stihli absolvovat i exkurzi v Opavě
na služebně Městské policie. Žáci si tam měli
možnost prohlédnout výzbroj všech strážníků,
služební auta, auto na odchyt zvířat a také ka-
merový systém fungující pro celou Opavu. Bě-
hem přednášky se žáci dozvěděli kritéria k přije-
tí do řad Městské policie i mnoho zajímavého
z každodenního života policie.

Pomoc s výběrembudoucích povolání
Osmáci navázali na naši spolupráci s Ostravskou
univerzitou a účastnili se workshopu Mladý kri-
minalista.
Deváťáci poznali záludnosti DNA na workshopu
Seznamte se s DNA. Žáci obou ročníků byli
z workshopů nadšeni, a jak se sami vyjádřili, bu-
dou se těšit na další spolupráci s touto univerzi-
tou.
Šesťáci také nezůstali pozadu. Poslední listopa-

dový pátek jsme uskutečnili projektový den
Seznamte se s farmacií. Na něm si zvládli umí-
chat vlastní krém a současně poznali svět buněk
pod mikroskopem.
Zpětná reflexe potvrdila, že je nejen vhodné, ale
i velice potřebné a smysluplné zvát odborníky
z různých oblastí našeho života a seznamovat
tak žáky s povoláními či profesemi.

Marcela Gajdová

ORIENTAČNÍ BĚH SE STAL NA NAŠÍ ŠKOLE
KAŽDOROČNÍ TRADICÍ, KTEROU ZAVRŠUJEME
OBDOBÍ BABÍHO LÉTA.

Slunečný 6. říjen byl premiérou zejména pro
naše deváťáky, kteří ve svém volném čase při-
pravovali 3 kilometry nelehké trasy pro žáky 3. až
8. třídy. Běh v terénu zpestřili našim dětem roz-
manitými soutěžními úkoly. Za bouřlivého po-
vzbuzování startovaly na hřišti tříčlenné

TRADIČNÍ ORIENTAČNÍ BĚH
a čtyřčlenné týmy. Celý areál Slavie ožil po-
hodovou sportovní atmosférou.
Vyznačená trasa vedla převážně lesním teré-
nem. Na jedenácti stanovištích si děti vyzkouše-
ly různorodé aktivity, například poznávaly stopy
zvířat, identifikací voňavého koření testovaly své
čichové buňky, rozvíjely fyzickou kondici a sílu,
seřazovaly přísloví, poznávaly obrázky nebo po-
hádkové postavy. U dalších stanovišť testovaly
své praktické dovednosti.

V prostředí lesa děti nepřekonávaly jen terénní
překážky, ale zejména vlastní limity. Rozvíjely
svou cílevědomost, inteligenci, vytrvalost
i schopnost orientace. U někoho vítězil přirozený
pohybový talent, jiné děti uplatnily svou bystrost
a komunikační dovednosti. Mnohé skupiny
zdokonalovaly schopnost vzájemně si pomáhat,
motivovat a udržet celý tým v pozitivní náladě.
Děkujeme všem deváťákům, kteří akci připravili
a pomohli tak dětem naší školy probudit v sobě
velkou sílu, vytrvalost a odvahu.

Marcela Bednářová
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ZÁVOD MTB CROSS V OKOLÍ OPAVSKÉHO
STŘÍBRNÉHO JEZERA SE JEZDÍ JIŽ OD ROKU
2014. V LETOŠNÍM ROCE SE HO POPRVÉ
ZÚČASTNILO I ŠEST ŽÁKŮ ZŠ PÍŠŤ.

Trať byla stavěná pro MTB kola, takže vedla
lesním terénem a loukou, na které byly zbu-
dovány přírodní překážky v podobě pořádných
klád. Překážky menší děti překonávaly přene-
sením kola, zdatnější bikeři byli schopni ušetřit
drahocenné sekundy technickým skokem přes
kládu. Účast byla letos rekordní, na start se po-
stavilo úctyhodných 368 závodníků.
A jak si vedli naši? Ze šesti startů si odvážíme pět
umístění v první desítce. Na 5. místě z ročníku
2007 skončil Patrik Krakovka. O ročník níže v ka-

ZÁVOD BAJKŮ
U STŘÍBRNÉHO JEZERA

tegorii Kluci 2008 se na 6. místo propracoval
Matouš Obrusník a v těsném závěsu za ním
dojel na 7. místě Karel Moric. První desítku
uzavíral Matěj Moric.
Mezi holkami se na 8. místě v kategorii 2012
umístila Tereza Patrycja Jeziorská. Ve skupině
ročníku 2010 bojovala se spadlým řetězem
Karolína Kelíšková, které i tak patří 12. místo.
Velký dík za pomoc s organizací výpravy z naší
školy patří zakladateli nového spolku Repack
bike Club Martinu Moricovi, který neváhal
a přistavil auto s připravenými nosiči. Pomohl
tak se servisem kol a dopravou tam a zpět.
Nutno dodat, že i po tomto závodu se začíná
členská základna klubu pěkně rozšiřovat.

Pavel Kalvar

V NAŠÍ MATEŘSKÉ ŠKOLE JSME 24. ŘÍJNA
USPOŘÁDALI PRO DĚTI A JEJICH RODIČE
PODZIMNÍ TVOŘENÍ.

Setkali jsme se, abychom se na chvíli zastavili
v každodenním shonu a odreagovali se při vý-
tvarné činnosti. Společně jsme si vyrobili lu-
cerničky, které jsme poté využili k průvodu
broučků. Všichni jsme si toto odpoledne
opravdu užili. Všem zúčastněným děkujeme.

Markéta Pacurová

Podzimní
tvoření
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V PODZIMNÍCH MĚSÍCÍCH SI DĚTI
Z DRUŽINY UŽILY HNED NĚKOLIK AKCÍ,
KTERÉ SE USKUTEČNILY PŘEDEVŠÍM
V RÁMCI SPOLUPRÁCE S 8. TŘÍDOU.

V září si děti na školní zahradě vyzkoušely
podzimní hledačku. Mezi úkoly se objevily

DĚTI Z NAŠÍ ŠKOLY SE V PODVEČER 31. ŘÍJNA
PONOŘILY DO TAJEMNÉ ATMOSFÉRY.
DEVÁŤÁCI ZORGANIZOVALI HALLOWEENSKOU
STRAŠIDELNOU STEZKU PRO MLADŠÍ I STARŠÍ
ŽÁKY.

Připravili náročnější okruh v prostředí ztemně-
lého lesa. Okolí střelnice v Píšti se začalo před
16. hodinou plnit zvědavými dětmi, které obdr-
žely svítící náramky a mohly vyrazit na cestu.
Menší děti zdolávaly stezku v doprovodu svých
rodičů nebo prarodičů.
Trasa lemovaná plameny svíček zavedla děti
k zahaleným postavám, od nichž se šířily prapo-
divné strašidelné zvuky, skřeky i výkřiky. Možná,
že někteří potkali lesního hejkala, nebo se z du-
tiny stromů ozýval drobný zavalitý sýček? Jisté je,
že občas vyskočilo z houští veliké živé strašidlo,
kterému se podařilo vylekat i odvážné rodiče.
Po zdolání strašidelné stezky se mohli všichni

Podzimní
aktivity
družiny

odměnit výborným občerstvením, které při-
pravili žáci 9. třídy. Chladný večer si tak děti zpří-
jemnily teplým nealko punčem, čajem, úžasný-
mi buchtami a záviny našich babiček
a maminek.
Mile nás překvapila hojná účast. Mnohé děti po-
tvrdily, že o strašidelné zážitky nebyla v lese nou-
ze a že si celou stezku krásně užily. Děkujeme
všem účastníkům, ale také našim deváťákům,
kteří vložili do přípravy stezky svou energii a ná-
paditost. Marcela Bednářová

například kreslení vodou, luštění šifry
či piškvorky.
Krásné podzimní počasí nás také zavedlo
na vycházku do lesa. Děti sbíraly nejen hou-
by, jichž bylo letos všude dostatek, ale také
listy, kaštany a žaludy, ze kterých poté tvořily
výrobky na výzdobu družiny.
Dále k nám zavítali koníčci z Ranče U Ru-
dolfa v Bobrovníkách. Všechny děti byly zví-
davé a prostor pro kladení otázek plně vyu-
žily. Následně se mohly na kobylkách Naději
a Nessie také povozit.

PRVNÍ LISTOPADOVÝ PÁTEK V PODVEČER
JSME SE SEŠLI NA ZAHRADĚ MATEŘSKÉ ŠKO-
LY, ABYCHOM ZDE USPALI VŠECHNY BROUČ-
KY PŘED PŘÍCHODEM ZIMY. PŘIVÍTAT NÁS
PŘIŠLA VÍLA LISTĚNKA, KTERÁ NÁM POCHVÁ-
LILA KRÁSNÉ LUCERNIČKY A TAKÉ POPŘÁLA
MNOHO ŠTĚSTÍ PŘI PLNĚNÍ ÚKOLŮ.

Celou stezkou nás doprovázela Šnečka
a společně s dětmi plnila úkoly. Hlavním cílem

BROUČCI UŽ ŠLI SPÁT
bylo posbírat všechny broučky, které během prů-
vodu najdeme, a přivést je na naši zahradu. Ne-
bylo to vůbec lehké, ale společnými silami jsme
to všechno zvládli. Broučky jsme uložili do postý-
lek a zazpívali jim písničku, kterou jsme je uspali.
Na závěr jsme se mohli občerstvit v zahradním
baru. I přes nepřízeň počasí se nám tato akce
vydařila.
Děkujeme za hojnou účast a podporu!

Markéta Pacurová

HALLOWEENSKÁ STEZKA

Prozatím poslední podzimní aktivitou, kte-
rou jsme v družině absolvovali, bylo uspá-
vání skřítků podzimníčků. Vydali jsme se do
lesa po vyznačené trase, na níž měly děti
hledat nápovědy, aby se dostaly na předem
určené místo. S pomocí osmáků všichni
cestu zdárně našli, a proto se mohli pustit
do stavění domečků pro skřítky. Všichni
se s vervou a úsměvem pustili do práce
a na konci je čekala sladká odměna.
Děti se v družině mají určitě na co těšit, je-
likož plánujeme další aktivity.

Za družinu Karin Pawlenková
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ČAS NEÚPROSNĚ LETÍ - NÁŠ KLUB SE ÚČAST-
NÍ MINISTRANTSKÉ FLORBALOVÉ LIGY JIŽ
DLOUHÝCH PATNÁCT LET. ZA TU DOBU JSME
VÝSLEDKOVĚ PROŽILI LEPŠÍ I HORŠÍ ČASY.
DŮLEŽITÉ OVŠEM JE, ŽE JSME STÁLE AK-
TIVNÍM ČLÁNKEM LIGY A NAŠE HRÁČE VŽDY
BAVÍ SETKÁVAT SE, SOUPEŘIT S OSTATNÍMI
TÝMY, STEJNĚ JAKO NEUTUCHAJÍCÍ TOUHA
ZLEPŠOVAT SE KAŽDÝM ZÁPASEM.

V minulé sezoně jsme mohli oslavit toto krásné
jubileum. A jak jinak, než uspořádáním
společné akce. Sešli jsme se v Šilheřovicích, kde
pro nás a naši ligu odsloužil mši svatou místní
pan farář. Pak jsme se přemístili do tělocvičny,
kde se konal slavnostní turnaj.
Soutěžily spolu tři týmy - výběry ligy Východ, Zá-
pad a také Stará garda. Za náš tým se zúčastnili
Jirka Plaček, Matěj Habura a Petr Neminář. Celá
akce se nesla v pohodovém a přátelském du-
chu, přišlo mnoho fanoušků a nakonec byla
možnost posedět v areálu tělocvičny a popoví-
dat si.
Také jsme v naší tělocvičně uspořádali dvojzá-
pas mezi výběrem Mladých pušek a Starou
gardou našeho klubu. Bylo to krásné setkání
opět po několika letech.
Nyní něco z historie našeho klubu:
Naším prvním kapitánem a vedoucím klubu byl
Petr Hluchník, který byl rovněž skvělým, od-
daným a dlouholetým vedoucím ministrantů
v Píšti. Pak náš Petr, přezdívaný Kuchař, předal
pomyslnou štafetu Honzovi Blokešovi, který byl
po něm také vedoucím.
V posledních letech vede klub Petr Neminář
společně s Honzou Hluchníkem. Za náš tým
hrálo a hraje mnoho šikovných a talentovaných
kluků. V samotných začátcích tvořilo jádro týmu
několik zapálených srdcařů - tehdejší kapitán
Petr Hluchník, Pavel Hluchník, Patrik Ballarin,
Petr Neminář, Jan Blokeš, Libor Klímek, Ondřej
Náhlík, dále pak Mirek Krettek, Petr Homola, Ja-
kub Homola, Roman Janoš, Jiří Neminář a Mi-
chal Bober.
Kdysi jsme měli také hodně malých kluků,
nejdéle z nich za nás hrál Jan Hluchník (který
hraje dodnes), Vojtěch Ulehla, Marek Pěcháček
či Lukáš Blokša. Dalšími z tehdy velmi mladých
kluků byli Lukáš Grygarčík, Lukáš Franz, Michal
Hofer, Ondřej Lasák, Jan Moravec a Vojtěch Klí-
mek.
V roce 2005 a 2006 se odehrály turnaje „O Prajz-
ský pohár“. První ligový ročník proběhl v sezoně
2006/2007, kdy nám jen těsně o dva body utek-
la účast v závěrečném turnaji play-off.
Náš nejlepší výsledek jsme zaznamenali v sezo-
ně 2009/2010, kdy jsme obsadili konečné druhé
místo. Po základní části jsme byli osmí a postou-
pili jsme do předkola play-off hraného na dva ví-
tězné zápasy. Narazili jsme na Oldřišov, který
se umístil v tabulce za námi.

Ministrantský florbalový klub: 15 let
První zápas vyhrál náš tým 5:4, ve druhém nás
soupeř porazil 3:0. V posledním rozhodujícím
duelu jsme zdolali Oldřišov 2:1 po samostatných
nájezdech, když dal Petr Hluchník jednu branku
a pak proměnil i rozhodující nájezd. Petr Nemi-
nář chytil Oldřišovu všechny tři nájezdy a mohli
jsme slavit postup do závěrečného play-off.
To bylo pro náš tým skvělé, v základní skupině
jsme dokázali porazit silné Kobeřice 7:4 a uhrát
remízu se Štěpánkovicemi 2:2. Hať nad námi
pak ve skupině zvítězila 7:5. V semifinále jsme
porazili v napínavém duelu Bohuslavice 4:3

a postoupili tak do finále, kde nás čekal vynikají-
cí tým z Ostravy - Mariánských Hor. Mariánské
Hory nás však ve finálovém utkání porazily 2:0.
Naším druhým nejlepším výsledkem je čtvrté
místo v sezoně 2007/2008. V základní skupině
play-off jsme porazili Šilheřovice 4:2, proti Ost-
ravě - Mariánským Horám a Hati náš tým re-
mizoval v obou zápasech 3:3. V semifinále Píšť
narazila na pozdější mistry z Kravař, náš tým
prohrál těsně 5:6. V zápase o třetí místo nás če-

bodování s 57 vstřelenými góly. V sezoně
2012/2013 dokázal být nejlepším střelcem ligy
také Tomáš Blahut, který měl na kontě 96 branek.
Pro náš klub jsou to skvělé milníky či rekordy, ale
hlavně společné zážitky jsou to, co vám už nikdo
nemůže vzít. Jsem hrdý, že jsem vedle takových
hráčů mohl nastupovat, a co jsme spolu všech-
no dokázali. V příštím čísle se budeme věnovat
hlavně mladé generaci našich florbalistů.

Petr Neminář

kaly Kobeřice, bohužel jsme tehdy podlehli 4:11.
Naším historicky nejproduktivnějším hráčem je
Jan Blokeš, který se stal v sezoně 2008/2009
společně s Lukášem Vitáskem z Bohuslavic nej-
lepším střelcem ligy s 61 góly. V play-off 2010 dal
Honza devět branek, což byl druhý nejlepší vý-
kon. Jeho další povedená sezona 2011/2012 byla
také skvělá, stal se druhým nejlepším střelcem
ligy s 55 brankami.
Další perfektní výkon předvedl jeho spoluhráč
z útoku Patrik Ballarin. V sezoně 2007/2008
se umístil na čtvrtém místě kanadského

Účastníci prvního ligového ročníku - únor 2007

Zápas aktivních hráčů proti neaktivním - podzim 2018
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KONČÍCÍ SEZONA 2022 BYLA PRO NAPOHO-
DU! BIKE TEAM PÍŠŤ ÚSPĚŠNÁ. V HORSKÝCH
KOLECH, SILNIČNÍ CYKLISTICE, CYKLOKROSU,
DUATLONU, TRIATLONU A TERÉNNÍM BĚHU
JSME DO KONCE LISTOPADU VYBOJOVALI
ZATÍM 79 MEDAILOVÝCH UMÍSTĚNÍ. BILANCE
MOHLA BÝT JEŠTĚ LEPŠÍ, NEBÝT JARNÍ DOBÍ-
HAJÍCÍ VLNY COVIDU A ŘADY ABSENCÍ ZPŮ-
SOBENÝCH ÚRAZY - JEN ZLOMENINY ZE ZÁ-
VODŮ JSME LETOS NAPOČÍTALI TŘI. I TAK
SE POČET MEDAILÍ ZATÍM ZASTAVIL NA 37
ZLATÝCH, 31 STŘÍBRNÝCH A 11 BRONZOVÝCH.

Jednoznačnými vrcholy sezony byly domácí ev-
ropské šampionáty. Z ME horských kol na 24
hodin v Jihlavě jsme dovezli kompletní sbírku -
Simona Matušíková se stala mistryní Evropy, stří-
bra vybojovali Dáša Křefká a Manfred Křefký,
bronz patří Tomáši Kašnému.
Další výkonnostní posun zaznamenala Míša
Tokarčíková. První sezonu v UCI kategorii Ženy
Masters I proměnila ve vítězství na mistrovství
ČR v maratonu horských kol na Dolní Moravě
a následně se dokázala prosadit i na ME v Jab-
lonném v Podještědí, kde na trati populárního
Malevilu vybojovala evropské stříbro.
Vidět jsme byli i na závodech republikové a kraj-
ské úrovně. Výše jmenovaní závodníci dosáhli
řady pódiových umístění v kvalitně obsazených
soutěžích, jako je Prima Cup - Český pohár
horských kol v maratonu nebo populární MTB
série Kolo pro život.
V ní se opět dařilo Květoslavu Žilavému, který
po loňském ovládnutí Drásala Holešov a Oder-
ské Mlýnice skončil letos na stejných tratích
dvakrát těsně druhý a potvrdil tak příslušnost
k absolutní české maratonské špičce v kategorii
50 - 59 let.
Svou výkonnost výrazně posunul i univerzál To-
máš Janeček. V terénním běhu už patří k regio-
nální elitě a řady kvalitních výsledků dosáhl
i na horském kole. Asi nejvíce si cení vítězství
v soutěži dvojic ve Frýdlantském duatlonu,
ke kterému přispěl jako bajker.
Velkým příslibem je teprve 19letý Lukáš Mniszak,

NAPOHODU! bike team Píšť bilancuje

který po půlroční pauze způsobené mononuk-
leózou stihl závěr cyklistické sezony a několika
medailovými umístěními na silnici i bajku
ukázal svůj potenciál.
Uspěli jsme také v celosezonních soutěžích.
V námi organizované Bajkerské amatérské regi-
onální soutěži BARS, která pohárovým způso-
bem vyhodnocuje osm populárních MTB mara-
tonů na Opavsku a Ostravsku, obsadil Tom
Kašný celkové druhé místo, ženám vládla Míša
Tokarčíková. Na stupně vítězů se ve svých vě-
kových kategoriích prosadili i Many, Dáša a Ond-
ra Křefcí a Vojta Bohuš.
Závodní cyklistika je nákladný sport. Rok
od roku stoupají ceny kol, komponentů, ná-
hradních dílů i dresů, stejně jako ceny startovné-
ho, které dosahují až 5.000 Kč za tým na jeden
závod. Proto chceme poděkovat všem dlouho-
letým partnerům, kteří nám pomáhají alespoň
část těchto zvyšujících se nákladů pokrýt.
Děkujeme za dotační podporu partnerské obci
Píšť. Děkujeme také společnostem ACA Auto-
centrála - Škoda Auto, Clearmont, Fichna a Hu-
deczek, Mobal a BIKEKRAM David Král. Jsme

rádi, že v tom už několik let „Jedete s námi“
a že tato spolupráce přináší výsledky.
Do nového roku přejeme všem hlavně hodně
zdraví, rodinné pohody a radosti z pohybu!

Tomáš Svoboda, NBT Píšť, z.s.

KLUB ŠIPKA PÍŠŤ PŘEJE SPOLUOBČANŮM
POKLIDNÉ PROŽITÍ VÁNOČNÍCH SVÁTKŮ
A HODNĚ POHODY V NOVÉM ROCE.

Náš klub pořádá 28. prosince 2022 od 14
hodin turnaj v šipkách, který proběhne
v Kulturním centru Píšť. Na třech elektro-
nických terčích zabojuje o vítězství na čtyři-
cet přihlášených hráčů.
Tímto bychom chtěli pozvat spoluobčany,
ať se přijdou podívat na náš první turnaj
v šipkovém sportu. Pro hosty i hráče bude
připraveno bohaté občerstvení.

Michael Badej

Šipka zve
na turnaj

I P K

AŠ
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Stříbrný vstup do CX
Oderský pohár v cyklokrosu odstartoval novou
sezonu obnoveným závodem v Rohově. Míša
Tokarčíková na horském kole nestačila na jednu
soupeřku a brala stříbro, Many Křefký vyhrál
OPEN závod horských kol.

Bolavá Slezská Harta
Obnovenou premiéru Slezská Harta bike mara-
tonu zastihlo v podhůří Jeseníků už nepříjemně
sychravé podzimní počasí. Nejlépe se s ním po-
prali vítěz kategorie 50+ Kelly Žilavý a druhá
v „Profi ženy“ Míša Tokarčíková (70 km). Stříbro
vybojoval i Lukáš Mniszak na 40 km. Kaňkou
byla komplikovaná zlomenina klíční kosti
Manyho Křefkého, který se nyní zotavuje
po dvou operacích.

Úspěch na dvou frontách
Stříbro v kategorii 50+ a bronz v Elite řadí
ve svých letošních výsledcích hodně vysoko oba
naši špičkoví bajkeři - Kelly Žilavý jej dosáhl v zá-
vodě KPŽ Oderská Mlýnice, Tom Kašný na MTB-
crossu v Opavě u Stříbrného jezera.

Medová časovka
Účast v 1. ročníku silniční časovky MedRace na-
příč šilheřovickým Černým lesem byla zpest-
řením podzimu. Největší radost měla Míša, která
si připsala skalp vítězky regionálního poháru
SPAC v časovce a vyhrála o 6 sekund. Mezi muži
do 40 let bral Lukáš Mniszak bronz.

Finále na blátivé Stezce
Krátké a svižné loučení s MTB sezonou a zároveň
pohárovým ročníkem BARS 2022 obstaral tra-
diční „zavírák“ Plesenská stezka. Tom Kašný dojel
celkově pátý a druhý v kategorii, Míša Tokarčí-
ková jako druhá žena absolutně brala v kategorii
také zlato.

Bronzový Silesia mix
Bajkerská sezona se plynule přehoupla do zimní
běžecké a naši závodníci u toho nesmějí chybět.
Timmy Janeček skončil třetí v kategorii Silesia
double, která sčítá časy z jarního MTB závodu
a běžeckého krosu. Míša Tokarčíková doběhla
ve stejný den celkově druhá v závodě Slavkovský
lesík.

Sdílený cyklokros pod Cvilínem
Jedno kolo, dva závodníci, dvě výhry. Kvůli de-
fektu absolvoval Tom Svoboda Open závod
v rámci Oderského cyklokrosového poháru
v Krnově na vypůjčeném kole a vyhrál svou ka-
tegorii stejně jako Míša Tokarčíková. Ta pod Cvi-
línem letos poprvé porazila mistryni republiky
v Masters Pavlínu Maráčkovou. Totéž se jí podaři-
lo na dalším pohárovém cyklokrosu ve Staré Vsi,
který ukončil naši letošní cyklistickou závodní
sezonu.

Segment Cup Hlučín
Když počasí nedovolí závodit na kole, jsou tady
běhy. Zatím poslední medailový zápis přinesl
listopadový Segment Cup v Hlučíně, kde Míša
vyhrála svou kategorii a spravila si tak chuť
po zklamání na Ludgeřovické desítce, kde
v silné konkurenci přišla o pódiové umístění
kvůli zabloudění na trati.

Podrobné reporty ze závodů na facebookovém
profilu týmu napohodu.eu. Tomáš Svoboda

výsledkový servis NBT Píšť
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SPOJENÉMU TÝMU FOTBALOVÉHO DOROSTU
BOHUSLAVICE/PÍŠŤ PATŘÍ PO PODZIMU
LICHOTIVÉ TŘETÍ MÍSTO, SE KTERÝM
PŘEDSEZONNÍ PLÁNY NEPOČÍTALY.

Před startem soutěže naše reálné cíle směřovaly
spíše do druhé poloviny desetičlenné tabulky.
Řekli jsme si, že umístění kolem šesté příčky
bude solidní. Proto se nám dosavadní výkony

DOROST JE S PODZIMEM SPOKOJEN
a výsledky jeví jako úspěch, na který budeme chtít
v jarní části soutěže rozhodně navázat,“ hodnotí
podzim dorostu hlavní trenér Michal Škrob.
Podle něj byl nejvydařenější zápas proti Oldři-
šovu, v němž kluci odehráli své maximum
a po zásluze zvítězili 3:1.
Co se naopak nepovedlo? „Určitě nemůžeme
být spokojeni obecně s prvními poločasy. Mnoh-
dy čekáme, co soupeř předvede, a až poté začí-

náme aktivně praktikovat naši hru. Velkým
zklamáním pro nás byl zápas v Hati a se Štěpán-
kovicemi, kdy jsme ztratili body vlastními hrubý-
mi chybami,“ lituje Michal Škrob.
„Chtěl bych poděkovat za přístup vedení obou
klubů - jak Slavie Píšť, tak i Sportovního klubu Bo-
huslavice. Moc si vážíme podpory, kterou týmu
během podzimu poskytovaly,“ uzavřel podzimní
bilancování kouč dorostu. Michal Škrob

NAŠI ŽÁCI NASTUPUJÍ V OKRESNÍ SOUTĚŽI
MLADŠÍ ŽÁCI 1+5 VE SKUPINĚ A. V PRŮBĚHU
PODZIMNÍ ČÁSTI ODEHRÁLI DESET UTKÁNÍ,
Z TOHO ZAZNAMENALI JEDNO VÍTĚZSTVÍ.

Vstřelili jsme 47 branek a patří nám průběžné
šesté místo. Do zápasů se zapojilo celkem
šestnáct hráčů. Velice nás těší jejich zájem
o fotbal a celkový přístup - jak k tréninkům, tak
i zápasům. Věříme, že jim to vydrží i v jarní části
sezony. Martin Habura

Žáci přezimují na šestém místě tabulky

Horní řada zleva: Michal Škrob (hlavní trenér), Matěj Vitásek, Jakub Vitásek, Pavel Jeziorski, Adam Janoš, Sebastian Kupčík, Šimon Dudek, Adam
Ostárek, Dominik Křepelka, Dominik Zháňal, Jan Theuer, Vojtěch Vymyslický (vedoucí mužstva).
Dolní řada zleva: Antonín Hanske, Jakub Vitásek, Jan Maško, Ondřej Ječmínek, Jan Duchoň, Vojtěch Dospíšil, Jakub Krajíček, Tomáš Kučera,
Vojtěch Janoš, Karel Moric, Tomáš Polomský. Ležící brankář: Josef Long Nguyen. Chybí Václav Lorek a Jakub Dospíšil.

Nahoře zleva: Martin Habura, Tomáš Badej,
Lukáš Granzer, Vítek Lasák, Štěpán Lasák, Voj-
těch Halfar.
Uprostřed zleva: Kryštof Zlotý, Dominik To-
máš, Filip Nábělek, Šimon Obrusník, Matyáš
Búll, Lukáš Obrusník.
Dole zleva: Samuel Drobný, Martin Vacek.
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PO ÚSPĚŠNÉ MINULÉ SEZONĚ, VE KTERÉ
JSME POSTOUPILI Z OKRESNÍHO PŘEBORU
DO 1.B TŘÍDY, SE NAŠE CÍLE VŮBEC
NEZMĚNILY.

Vhodně jsme doplnili kádr o útočné hráče
Robina Štefka a Marka Kyselého. Sezonu jsme
odstartovali výhrami, až do klopýtnutí v domá-
cím utkaní se Slavojem Rychvald. Ale rychle
jsme se oklepali a začali zase vyhrávat.
Druhou kaňkou podzimu byl venkovní zápas
v Hati, kde jsme podali ostudný výkon. Naopak
nejvíce jsme byli spokojeni s posledním
utkáním podzimu, v němž jsme porazili
Hlubinu B 6:1.
I proto hodnotíme první polovinu soutěže pozi-
tivně. Pochválit musíme především obranu, pro-
tože jsme inkasovali pouze devět branek. Drží-
me pětibodový náskok na druhé místo a věříme,
že jej budeme v jarní části sezony už jen navy-
šovat. Patrik Moric

PODZIMNÍ ČÁST SEZONY 2022/2023 ZAČALA
PRO FOTBALOVOU STARŠÍ PŘÍPRAVKU JEDNO-
BODOVÝM ZISKEM PO REMÍZE 4:4 SE STRAHO-
VICEMI. BYLA TO PRO NÁS VELKÁ MOTIVACE.

Na dětech byla vidět velká chuť do fotbalu
a spousta z nich zaznamenala výkonnostní vze-
stup. Prohry, které následně přišly, již nebyly tak
drtivé - naši nejmladší fotbalisté dokázali soupe-

ře potrápit a ve všech zápasech skórovat.
Tréninková náplň, chuť a bojovnost přinesly v zá-
pase s Hatí, který se hrál před domácími fanouš-
ky, výhru 3:2. Všichni jsme si ji náležitě užili, kabi-
na se otřásala v základech.
S podzimní částí jsme velmi spokojeni. Tréninky
pokračují v tělocvičně, kde bude probíhat i pří-
prava na jarní část. Všichni se na ni už moc
těšíme. Martin Lasák

Starší přípravka se už těší na jaro

MUŽI I.B TŘÍDA
1. Píšť 11 0 2 39:9 33
2. Hrabová 9 1 3 38:19 28
3. Rychvald 9 1 3 41:25 28
4. Záblatí 8 2 3 44:24 26
5. Hlubina B 6 5 2 38:22 23
6. Ostrava-Jih 6 3 4 26:19 21
7. Šilheřovice 6 1 6 30:28 19
8. Třebovice 5 3 5 32:33 18
9. MFK Vítkovice B 4 2 7 32:24 14
10. Velká Polom 4 2 7 27:25 14
11. Darkovice 4 2 7 23:31 14
12. Hať 3 2 8 19:36 11
13. Svinov 2 1 10 10:66 7
14. Bohuslavice 1 1 11 16:54 4

DOROST PŘEBOR
1. Bolatice/Chuchelná 8 1 0 38:9 25
2. Oldřišov 6 1 2 33:14 19
3. Bohuslavice/Píšť 6 1 2 30:16 19
4. Štěpánkovice 5 2 2 19:10 17
5. Chvalíkovice 4 4 1 37:18 16
6. Strahovice 3 0 6 14:28 9
7. Hať 2 2 5 25:32 8
8. Háj ve Slezsku 2 1 6 18:29 7
9. Komárov 2 0 7 16:43 6
10. Hradec n/M 1 0 8 13:44 3

MLADŠÍ ŽÁCI 1+5
1. Chuchelná 10 0 0 106:26 30
2. Darkovice 6 1 3 85:46 19
3. Vřesina 5 1 4 85:97 16
4. Služovice/Hněvošice 4 0 6 57:61 12
5. Oldřišov 3 0 7 55:100 9
6. Píšť 1 0 9 47:105 3

tabulky
po podzimu

Horní řada zleva: Martin Lasák, Dominik Navrátil, Nela Jarošová, Ondřej Zlamšidlo, Damián
Žůrek, Vojtěch Halfar, Marek Liška.
Uprostřed: Tomáš Lasák, Frederik Kremser, Jakub Halfar, Matyáš Herich, Marek Venglář,
Adam Přívětivý.
Vpředu: Samuel Drobný, David Lasák, Tobiáš Búll.

A-TÝM PLNÍ VYSOKÉ CÍLE
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HEDVIKA PASKUDOVÁ, 91 LET

JAN OBERHER, 80 LET

VÍTĚZSLAV MORAVEC, 80 LET

MANŽELSTVÍ
Před Matričním úřadem v Píšti uzavřelo
v letošním roce manželství 18 párů. Z to-
hoto celkového počtu si své ANO řeklo
v kostele sv. Vavřince v Píšti sedm párů,
v Kulturním centru obce Píšť bylo uza-
vřeno devět sňatků. V katastru obce
Bělá byly uzavřeny dva sňatky, jeden pár
uzavřel církevní sňatek v kostele sv. Jana
Křtitele v Bělé a jeden pár na „jiném
vhodném místě“ na Rotschildově dvoře.

SVATEBNÍ JUBILEA
Společný slib věrnosti a první man-
želské políbení si v říjnu letošního roku
připomněli manželé Valter a Berta
Lasákovi, kteří oslavili 50 let společného
života – zlatou svatbu. Manželé Josef
a Ingeborg Meislovi a manželé Leo
a Magdalena Fojtíkovi – oslavili 60 let
společného života – diamantovou
svatbu.
V listopadu oslavili 50 let společného
života – zlatou svatbu manželé Jan
a Marie Kretkovi a manželé Václav
a Renáta Kostrhounovi.

ŽIVOTNÍ JUBILEA

Vuplynulých dnech oslavili nebo ještě osla-
ví svá významná životní jubilea - 80, 85, 90
a více let - tito jubilanti z řad našich občanů:

ŘÍJEN
Günter Lasák 80 let
Vítězslav Moravec 80 let
Hedvika Blokešová 85 let
Edeltrauda Homolová 85 let
Hubert Gajda 86 let
Marie Bočková 87 let
Hedvika Paskudová 91 let
Hedvika Zierlová 91 let

LISTOPAD
Jan Oberher 80 let
Marie Tylšarová 85 let
Günter Burdík 86 let
Kateřina Klíšťová 91 let
Kateřina Horklová 92 let
Elfrida Prengelová 97 let

PROSINEC
Marie Blokešová 85 let
Valter Lasák 85 let
Hubert Pěcháček 85 let
Gertruda Fojtíková 86 let
Lucie Furchová 86 let

Obec Píšť přeje touto cestou všem jubi-
lantům pevné zdraví, osobní a rodinnou
pohodu, hojnost Božího požehnání
a šťastně prožité chvíle v kruhu svých
blízkých. Kristina Bialasová

OPUSTILI NÁS

V letošním roce jsme se navždy
rozloučili s těmito našimi spoluobčany:

Josef Zlotý Marie Kichnerová
Osvald Tyleček Gertruda Kovolová
Jaroslav Suchý Anežka Chovancová
Miroslav Zlotý Jan Gajda
Anežka Chřibková František Zlotý
Rudolf Lasák Anna Zlotá
Eva Tvrdá Miroslav Kelner
Anna Bočková Jaroslav Aubrecht
Hedvika Moricová Ludvík Balysz
Alice Němcová Helena Stuchlá
Josef Lebeda Libuše Fulnečková
Herbert Granzer Josef Viktorin

společenská kronika

MARIA A JAN KRETKOVI

MAGDALENA A LEO FOJTÍKOVI
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